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Geachte leden van  de raad,  

 

Op donderdag 7 jun i  2018 heef t  u  het  d ig i ta le  boekwerk met  bet rekk ing to t  de jaars tukken 2017 

ontvangen.  Naar aanle id ing van d i t  boekwerk heef t  u  vragen kunnen s te l len t i jdens een in loop-

spreekuur op 14 jun i  2018 inzake he t  lezen van de Jaars tukken.  Verder bent  u  in  de gelegenheid  

geste ld  had om naar aan le id ing van d i t  boekwerk  schr i f te l i jke  technische  vragen te  s te l len to t  18 

jun i  2018.  

 

De beantwoord ing van de technische vragen (met  het  in  het  pres id ium afgesproken maximum van  

30 vragen per  f ract ie)  t re f t  u  h ierb i j  aan.  Bi jgaande beantwoord ing kan d ienen ter  ondersteuning 

van de behandel ing van de jaars tukken 2017 in  de raadscommiss ie EFO van donderdag 5 j u l i  

2018.  

 

Hoogachtend,  

Namens het  co l lege burgemeester  en wethouders van W est land,  

de gemeentesecretar is ,  

 

 

 

A.C.  Spind ler   
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Vragen binnengekomen bij griffie jaarstukken 2017 (18 juni 2018). 

 

CDA 

 

Vraag 1 :  

Pagina 12:  Inspecties  watergangen €  0 ,1  mln.  ( I )  De inspect ies  op de waterwegen worden la ter  

u i tgevoerd,  Di t  werk t  ook door op het  onderhoud van duikers ,  waardoor het  budget  n ie t  vo l led ig  is  

benut .  Kan het z i jn dat  di t  één van de redenen is waarom we dit  jaar zo slecht het  water af  

konden voeren? 

 

Antwoord:  

De hydraul ische capac i te i t  van de watergangen en duikers  is  gewaarborgd en daarmee de wate r -

afvoer.  Di t  b l i jk t  ook u i t  de schouw van het  Hoogheemraadschap.  Het  gaat  om de (bouwkundige)  

s taat .  

 

Vraag 2 :  

Pagina 13:  Begraafplaatsen € -5 ,2 mln.  Daarnaast  is  u i t  nadere verduide l i jk ing van f inanc ië le  

regelgev ing gebleken da t  ook de opbrengsten  van de verkoop van gra f rechten in  een voorzien ing  

moeten worden gestor t .  Di t  d ient  met  vo l led ig terugwerkende kracht  te  worden berekend.  Worden 

nu meerdere  (a l le)  jaren ten laste van 2017 geboekt?  
 

Antwoord:  

Op bas is  van a l le  in  gebru ik  zi jnde  par t icu l iere  g raven op 1 januar i  2017 is  de gemiddelde  

loopt i jd  van de l iggende graven berekend.  Op bas is  h iervan is  een tar ie f  per  rust jaar  b e-

paald en is  de ‘achters ta l l ige ’ s to r t ing in  de  voorzien ing berekend.  Deze  s tor t ing betre f t  dus 
ook jaren van vóór 2017.  

 

Vraag 3 :  

Pagina 33 en 34 :  Deelname aan ERIAFF netwerk (European Regions for Innovation in Agricu l-

ture,  Food and Forestry) .   

Voor het  EU-netwerk van tu inbouw ge re la teerde  reg io ’s  ze t ten we voor 2017 in  op de organisat ie  
van de jaar l i jkse in terna t ionale ERIAFF -conferen t ie ,  met  a ls  doel  het  netwerk u i t  te  bouwen .  U 

schri j f t  gereal iseerd; hoe en wat?  

 

Antwoord:  

De jaar l i jkse conferent ie van de European Regions for  Innovation in Agr icul ture, 

Food and Forestry (ERIAFF) vond op 29 en 30 juni  2017 plaats  in  Den Haag en 

Westland. Het thema van de conferent ie was ‘Feeding & Greening The Ci ty ’.  ERIAFF 
is een Europees netwerk voor  innovatieve agrofoodregio ’s . De jaar l i jkse ERIAFF-

conferent ie is  de kans voor ondernemers, onderzoekers en overheden in de agrar i -

sche sector en voedingsmiddelen om kennis  u i t  te  wisselen en te netwerken. Op de 

conferent ie stonden in 2017 de ontwikkel ingen en innovat ies  in  de sector  centraal .  

De con ferent ie heeft  veel  n ieuwe contacten met andere Europese tu inbouwregio ’s 
opgeleverd en vormde daarmee een n ieuwe stap r icht ing het  real iseren van een E u-
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ropees netwerk  van tu inbouwclusters . Er  wordt  momenteel b innen het  Europese pr o-

ject  Nefert i t i  concreet  gewerkt  aan het  opzet ten van d it  netwerk .  

 

Vraag 4 :  

Pagina 36:  Samen met  marktpar t i jen gaan we op bas is  van een open armen bele id  n ieuwe bedr i j -

ven naar West land halen.  Het  gaa t  pr imai r  om greenportvers terkende bedr i jven d ie  innovat ie f  zi j n  

op product ,  log is t iek ,  market ing en bedr i j fskunde/ f inanc ier ing.  Daarnaast  s taat  de gemeente open 

voor bedr i jven d ie  n ie t  to t  deze  categor ie  behoren,  maar wel  v eel  werkgelegenheid b ieden.  Hoe 

relateert  d i t  met  de ui tspraken van de laatste t i jd dat  onze bedri jven terre inen vol  c .q.  ui t -

verkocht  z i jn?  

 

Antwoord:  

Vanwege de  aantrekkende economie hebben veel  bedr i jven geïnvesteerd in  u i tbre id ingen en 

grondaankoop op de bes taande bedr i jvente rre inen.  Er  is  nog  beperkte ru imte beschikbaar 

op ABC West land en daarnaast  het  ontwikkelgebied naast  het  Wor ld  Hort i  Cente r ,  dat  deels  

van Royal  F lora Hol land is .  Het  West land is  echter  a l t i jd  gebaat  b i j  innovat ieve,  ( in terna t i o-

na le)  Greenport  vers terkende bedr i jven om haar  koppos i t ie  in  de tu inbouw te behouden.   

Daartoe voert  de gemeente een openarmen bele id ,  rea l iseer t  veel  match -making en b ied t  

ondersteuning aan b i j  vest ig ing op bedr i jvente rre inen,  WHC en in  bus iness centers .  

Ook onderzoekt  de  gemeente nauwkeur ig  of  sommige bedr i jventerre inen (zoals  ABC Wes t-

land) u i tgebre id  kunnen worden en op welke voorwaarden.  

 

Vraag 5 :  

Pagina 36:  Een bus iness  development  manager i s  ter  ondersteuning  ingehuurd .  Heeft  deze  me-

vrouw of meneer a l  een  rapportage gegeven? Voor hoelang is  deze manager ingehuurd? En 

wat is  de resultaatverpl ichting?  

 

Antwoord:  

De bus iness development  manager heef t  een u i ts tekend CRM systeem opgezet  met  meer 

dan 200 leads,  veel  match -making u i tgevoerd en  bus iness cases u i tg ewerkt  voor  d iverse 

bedr i jven.  Daarnaast  heef t  h i j  v ia  d iverse beurzen leads geacqui reerd en West land onder de 

aandacht  gebracht .  Di t  i s  vastgelegd in  het  CRM systeem en kan gerapporteerd worden.  De 

bus iness development  manager is  ingehuurd  voor 1 ,5 jaar  v ia  F lextender .  

Resul taatverp l icht ing is  het  CRM systeem, aanta l  kwal i ta t ieve leads,  match -making,  b i jd rage 

aan accountmanagement  en invu l l ing van de 3 -D innovat iekaarten.  

 

Vraag 6 :  

Pagina 40:  Project  voor  woningen aan de  Emmastraat  in  de L ier  is  s topgeze t .  Wat is  de reden 

van stopzet t ing?  

 

Antwoord:  

Het bouwproject  is  n ie t  s topgezet ,  de aanvraag  lag,  op verzoek van de in i t ia t ie fnemer,  

s lechts  s t i l .  Inmiddels  heef t  de in i t ia t ie fnemer de aanvraag hervat  en de  ontbrekende s tu k-

ken aangeleverd,  deze worden momen teel  beoordeeld.  
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Vraag 7 :  

Pagina 41:  De gebiedsv is ie  voor de Verd i laan en  omgeving in  Naaldwi jk  za l  medio 2017 gereed 

zi jn .  Nu schr i j f t  U dat  d i t  in  het  2
e
 kwartaa l  opgestar t  wordt .  Mogen wij  ervan ui tgaan dat begin 

2019 e.e.a.  gereed is?  

 

Antwoord:  

Afhankel i jk  van de te  vo lgen procedure en  de daarvoor benodigde ambte l i jke capac i te i t ,  za l  

het  p lan medio 2019 in  concept  gereed kunnen zi jn .  Wanneer in  de procedure wordt  gewerkt  

met  een  par t ic ipat ie t ra ject  waarb i j  de  omgeving en ook uw raad za l  worden be trokken,  kan 

d i t  meer t i jd  in  bes lag  nemen,  he tgeen wel  het  u i te indel i jke resul taat  en  het  draagv lak daa r -

voor ten goede kan komen.  

 

Vraag 8 :  

Pagina  43 :  Project  Kluswoningen in  Pr ins Wi l lem-Alexanderschool  in  ’s -Gravenzande is  in  u i tvo e-

r ing/gereed .  Wanneer kunnen we een evaluatie  tegemoet z ien?  

 

Antwoord:  

De evaluat ie  za l  in  derde kwartaa l /begin v ierde kwartaa l  2018  aan u worden aangeboden .  

 

Vraag 9 :  

Pagina 43:  De prov inc ie  verwacht  van de gemeente aantoonbare afs temming van de woningbou w-

programmering met  de  reg iogemeenten .  Di t  ge ld t  n ie t  a l leen voor  aanta l len en woningdi f ferent i a -

t ie  maar ook voor woonmi l ieus.  Welke wi jz igingen heeft  di t  veroorzaakt binnen de vastgeste l -

de woonvisie voor Westland?  
 

Antwoord:  

De gemeente heef t  zowe l  de woningbouwprogrammering a ls  de reg ionale  Woonvis ie  (de 

bas is  zi jn  de loka le woonvis ies)  a fgestemd met  de gemeenten u i t  het  woningmarktgebied 

Haaglanden.  Deze afs temming v indt  p laats  in  een bestuur l i jk  over leg met  de wethouders 

Wonen.  Op bas is  van d ie  afs temming heef t  de p rov inc ie  n ie t  verzocht  to t  wi j zig ing van de 

gemeente l i jke p rogrammering.   

 

Vraag 10 :  

Pagina 45:  Uitvoer ing gebiedsproces Kra l ingerpo lder  is  ver t raagd vanwege n iet  kunnen verwerven  

van  grond.  Wat z i jn de voorui tz ichten? 

 

Antwoord:  

We verwachten in  Q3 2018 de d ia loog  met  de omgeving,  gezamenl i jk  met  het  hooghee m-

raadschap van Del f land ,  weer te  gaan opstar ten .  

 

Vraag 11 :  

Pagina 75:  Samen met  werkgevers  gaan we onderzoeken hoe  we d iscr iminat ie  op de werkv loer  

kunnen tegengaan.  Is  n ie t  gereal iseerd.  Heef t  in  2017 geen pr i o r i te i t  gehad.  Wordt di t  in 2019 

wel  opgepakt of  is  er geen behoef te meer  aan een onderzoek?  

 

Antwoord:  

Inmiddels  is  recent  aangekondigd dat  het  kabinet  vo l  inzet  op de aanpak van d iscr iminat ie  

op de arbeidsmarkt .  Onder andere door te  bezien  hoe toezicht  v an de Inspect ie  SZW  op 
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werving-  en  so l l ic i ta t ieprocedures door middel  van s teekproeven mogel i jk  gemaakt  kan wo r -

den en inzich t  te  vragen in  be lon ingsverschi l len tussen mannen en vrouwen.  Maatregelen 

omtrent  tegengaan d iscr iminat ie  vanui t  het  kabinet  worden  daarom eers t  a fgewacht .  

 

Vraag 12 :  

Pagina 79:  We st imule ren d iverse in i t ia t ieven/pro jecten o.a. :  v is ie t ra ject  Naaldhors t  e tc .  * *  Het 

scheiden van wonen en zorg gaat snel ler dan verwacht,  waardoor we een grotere  vraag kri j -

gen naar woningen en zorg aan huis.  Het s t imuleren s topt hopel i jk  niet  in 2018.  Is  meer een 

opmerking.  
 

Antwoord:  

Dat k lopt .  De Gemeente West land za l  de komende jaren haar s t imule rende - ,  netwerkende-  en 

fac i l i terende ro l  op het  woonzorg doss ier  b l i j ven  vervu l len .  

 

Vraag 13 :  

Pagina 86:  Nota  schuldhulpver len ing  loopt i jd  2012 -2016 .  Wanneer kunnen we een nieuwe ve r-

wachten? 
 

Antwoord:  

Het beleidsplan "Integrale Schuldhulpverlening Gemeente Westland 2017 - 2020 is op 21 februari 2017 door de 

Raad vastgesteld.  

 

Vraag 14 :  

Pagina 90:  Samen met  de prov inc ie  worden de vo lgende in f rast ructu re le  pro jecten u i tgevoerd .  

Dan vo lgt  een opsomming.  Wi j  missen echter  de pro jecten waarb i j  de MRDH nadrukkel i jk  betro k-

ken is .  In  paragraaf  22.2 .5 wordt  de MRDH wel  genoemd a ls  subs id iegever.  Om te la ten z ien dat  

de mogel i jkheden van subsidie vanuit  de  MRDH wel  benut worden zou de tekst iets  aang e-

past kunnen/moeten worden.  
 

Antwoord:  

De jaarrekening beschr i j f t  de voortgang van de in  de programmabegro t ing 2017 -2021 opge-

nomen act iv i te i ten.  Vandaar dat  pro jecten MRDH nie t  zi jn  opgenomen.  

Toevoegen:  Waar s taan wi j  nu?  

  In  samenwerk ing met  MRDH als  subs id ievers t rekker  zi jn  in  het  kader van verkeer s-

ve i l igheid d iverse pro jec ten gereal iseerd zoals  b i jvoorbeeld het  op lossen van 

knelpunten in  het  kader  van pro ject  school thu isrou tes en rea l isat ie  van f ie tsvoo r-

zien ing Lange Kru isweg.   

 

Vraag 15 :  

Pagina 163:  Wanneer wordt het  project  aanleg roto nde Pati jnenburg/Secr . /  Verhoeffweg ui t -

gevoerd.  Aanleg staat  los van project  Rentmeester.  Het l i jkt  erop dat  er in 2017 niets mee 

gedaan is .  Klopt di t?  

 

Antwoord:  

Dat  k lopt .  De aanleg van  de rotonde is  n ie t  noodzakel i jk  om de Rentmeester  mogel i jk  te  

maken.  Wel  is  a fgesproken dat  de ro tonde aange legd wordt ,  nadat  de  Rentmeeste r  is  gere a-

l iseerd.  Wel  wordt  momenteel  een s tar t  gemaakt  met  het  pro ject  en  worden de voorbere i -

dende werkzaamheden verkend en ingepland.   
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Vraag 16 :  

Pagina 267:  Desinvester ingen met  een economisch nut .  Di t  is  over  2017 n ih i l .  In  2017 i s  het  

n ieuwe gemeentehuis  aan de Verd i laan  in  gebru ik  genomen.  Hierdoor is  de verwacht i ng da t  het  

oude gemeentehuis  in  2017 is  gedes investeerd.  De cumulat ieve aanschaf f ingswaarden –  de cu-

mulat ieve afschr i jv ingen  zi jn  wel l icht  nagenoeg n ih i l ,  maar waarom zi jn  geen desinvester ingen 

z ichtbaar of  is  een toe l ichting opgenomen om de waarde van dez e desinvester ingen aan te 

geven? 
 

Antwoord:  

De ko lom des invester ingen ,  zoals  d ie  gebru ik t  is  in  de toe l icht ing op de  balans in  het  boekwerk 

Jaars tukken,  bevat  de inkomsten d ie  verband houden met  de betre f fende  invester ingen,  zoals  een 

b i jdrage van derden  of  verkopen.  De afboek ing van de resterende boekwaarde van de voormal ige  

gemeentehui zen word t  verantwoord in  de ko lom afschr i jv ingen .  

 

Vraag 17 :  

Pagina 267:  Waarom worden de gemeentehuizen aan de Verdi laan en de Laan van de Glazen 

Stad geactiveerd in de ba lans? Deze z i jn toch niet  in e igendom?  
 

Antwoord:  

De gemeentehui zen zi jn  jur id isch e igendom van de gemeente en zi jn  om d ie reden geact i -

veerd.  

 

Vraag 18 :  

Pagina 277:  Reserve egal isat ie  rente ops lag g rondbanken Het  doel  van de reserve is  het  egal is e -

ren van de ren te b i j  de g rondbanken.  Ind ien de omvang van de boekwaarde van de grondbanken 

in  de loop van de ja ren van onvoldoende groot te  is  om de benodigde ren te -ops lag te  genereren,  

dan kan d i t  worden gereal iseerd door het  aanspreken van de egal isat iereserve.  In  2017 is  door 

middel  van de  rente -opslag ru im € 413.263 i  meer middelen dan nodig gegenereerd.  Di t  bedrag is  
aan de egal isat iereserve  toegevoegd.  Wat is  de reden dat er  meer middelen dan nodig gegen e-

reerd worden?  
 

Antwoord:  

Di t  is  het  gevolg van  de enerzi j ds  vastgeste lde  contract rente b i j  de par tners  van de gron d-

banken en anderzi jds  de  s inds de renteconvers ie  gestage dal ing van de f inanc ier ingsrente 

( rente voor  langlopende len ingen) en de h ie rdoor  da lende omslagrente van de gemeente.  

Door de dalende omslagrente onts taat  er  een voordel ig  verschi l  met  de rente -ops lag b i j  de 

grondbanken.  

 

Vraag 19 :  

Pagina 277:  Reserve Flankerende personele middelen Deze reserve is  gevormd ter  dekk ing van 

de kosten d ie  voortv loe ien u i t  de verdere profess ional iser ing van de organisat ie .  In  aanloop naar 

de n ieuwe huisvest ing en n ieuwe organisat ies t ructuur / f i losof ie  is  in  de  afge lopen jaren te rugho u-

dend omgegaan met  de besteding van een aanta l  budget ten.  Deze n ie t  bestede middelen  zi jn  ve r -

vo lgens in  de reserve Flankerende perso nele middelen gestor t  te r  besteding op het  moment  dat  

de ontwikkel r icht ing voor de organisat ie  he lder  i s ,  de n ieuwe huisvest ing  is  betrokken en daarop 

ook concrete act ies  kunnen worden geze t .  Voor 2017 was daarb i j  sprake  van een overgangs jaar .  

Bi j  de Prorap is  de onderbesteding van een tweeta l  bedr i j fsvoer ingsbudget ten ter  hoogte van € 
400.794 in  deze reserve gestor t .  Deze middelen b l i jven op deze  manier  behouden voor de p rofe s-
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s ional iser ing van de organisat ie .  Tevens is  conform eerdere bes lu i tvorming een de el  van het  bat ig  

saldo 2016 ter  hoogte van € 701.444 in  deze  reserve gestor t .  Het  sa ldo van deze reserve komt 
u l t imo 2017 u i t  op €  6.549.277 en za l  de komende jaren worden ingezet  voor  invester ingen in  de  
organisat ie .  Welke gevolgen gaat d i t  hebben bi j  de nog lopende taakstel l ing (blz .  206 e .v.  

Personele bedri j fsvoering)?  
 

Antwoord:  

De verdere  profess ional i ser ing van de organisat ie  betref t  voora l  een kwa l i te i tsaspect .  Nu e r  

du ide l i jkhe id is  over  de n ieuwe st ructuur ,  de n ieuwe huisvest ing is  bet rokken en ook  de or-

ganisat iev is ie  is  vastgeste ld ,  kan er  o .a.  ger icht  worden geïnvesteerd in  ind iv iduele en co l -

lec t ieve ople id ingstra jec ten.  Maar b i jvoorbeeld  ook in  het  verder  s t imule ren van Eigent i jds  

Werken et  cetera.  

 

De nog openstaande taakste l l ing betref t  een  kwa nt i ta t ieve taakste l l ing  met  een s t ructureel  

karakter .  Het  is  n ie t  de  verwacht ing dat  inze t  van de beschikbare inc idente le  profess ional i -

ser ingsmiddelen in  de reserve kan b i jdragen aan het  s t ructureel  invu l len  van deze taakste l -

l ing.  

 

Vraag 20 :  

Pagina 278:  Reserve Sportaccommodat ies De reserve is  gevormd voor invester ingen in  sporta c-

commodat ies.  In  2017 hebben er  geen muta t ies  p laatsgevonden.  Waren er geen projecten? Of 

geen aanvragen?  
 

Antwoord:  

De reserve sportaccommodat ies is ca. 10 jaar geleden gevormd o m een aanta l 

grootschal ige n ieuwbouwprojecten op sportgebied vorm te geven (LYRA, Velo, Qui n-

tus , turnhal) .  Inmiddels zi jn deze projecten gereal iseerd.  

 

Vraag 21 :  

Hele rapport : graag in het vervolg afkort ingen l i jst  opnemen. Zeker voor nieuwe raadsleden 

een handig hulpmiddel .  
 

Antwoord:  

In  het  RKC rapport  over  de inzichte l i jkhe id van  de P&C -documenten word t  een vergel i jkbare 

aanbevel ing gedaan.  Wi j  zu l len deze suggest ie  overnemen.   

 

D’66  

 

Vraag 1 :  

Pagina 25:  Hoeveel  arbe idsplaatsen en f te  zi jn  e r  b i j  Hol land  Hor t i  In te rnat ional  en Freshteq? Hoe 

worden deze o rganisat ies  gefac i l i teerd in  hun  on twikkel ing?  

 
Antwoord:  

HHI hee f t  1  F te in  d ienst .  Gedurende een per iode van 0,5 -1 jaar  hebben één medewerker  

van de gemeente West land en één medewerker  van SWM HHI ondersteund op het  gebied 

van in ternat ional iser ing .  
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Vraag 2 :  

Pagina 26:  In  2017 is  he t  W or ld  Hort i  Center  gereal iseerd.  W at  is  de s tand van zaken van het  

Wor ld  Hort i  Center  nu?  Wordt  er  f inanc iee l  b i jgedragen aan het  onderwi j s? In  de beantwoo rd ing 

graag onderscheid in  de  onderwi jssoorten d ie  aangeboden worden op het  W HC.  
 

Antwoord:  

1.1 Er is  grote  be langste l l ing voor het  Wor ld  Hort i  Center  s inds de opening op 7 maart  2018 
getu ige de ve le in te rnat ionale de legat ies  d ie  een  bezoek b rengen aan he t  WH C en geïnte -
resseerd zi jn  in  de samenwerk ing zoals  deze b innen het  WHC is  vormgegeven.  Het  WHC i n-
sp i reer t  daarb i j  a ls  voorbeeld voor het  leggen van n ieuwe verb ind ingen b innen de g lastu i n-
bouwsector  en he t  s t imu leren van n ieuwe innova t ies .  De bezoeken d ragen daarnaast  b i j  aan  
het  verder  vers te rken van de re la t ies  met  andere  g lastu inbouwclusters  in  het  bu i ten land.  De 
WHC partners  werken momenteel  aan de verdere u i tbouw van de  act iv i te i ten in  het  WHC,  
het  verder  verb inden van onderwi js  en  bedr i j fs leven en het  ve rgro ten van de doelgroep.  

1 .2  Er wordt  door de gemeente n ie t  f inanc iee l  b i jgedragen aan het  onderwi js  in  het  WHC. Wel  is  
er  in  2017 een inc iden te le  subs id ie  beschikbaar geste ld  van € 30.000 (2017 € 10.000 en 
2018 € 20.000) aan het  LDE Centre for  Susta inabi l i ty  (samenwerk ing van  de Univers i te i t  van 
Leiden,  de TU Del f t  en de Erasmusunivers i te i t  Rot terdam)  voor  act iv i te i ten van de Green-
port  Hub in  het  WHC.  Vanui t  het  HBO is  In -Hol land is  par t ic ipant  in  het  WHC en huurt  ru imte 
voor toegepast  onderzoek door s tudente n in  de kassen.  In  het  kader van  de ontwikkel ing 
van de Greenport  Hort i  Campus West land wordt  ingezet  op  HBO en  WO onderwi jsact iv i te i -
ten.  Er  v ind t  construct ie f  over leg p laats  tussen MBO, HBO en WO over de  door lopende lee r-
l i jnen.  Er  loop t  een samenwerk ingst ra ject  tussen MBO en  HBO (Assoc ia te degree ople i -
d ing)   in  het  WHC. MBO West land (Lent i z,  Mondr iaan en Albeda)  zi t  a l  in  het  Wor ld  Hort i  
Center .  

 

Vraag 3 :  

Op welke  wi j ze worden bedr i jven  gest imuleerd om over te  s tappen op duurzame energ ie?  
 

Antwoord:  

Om bedr i jven te  s t imuleren om over te  s tappen op duurzame energ ie wordt  een proces doo r -

lopen dat  bestaat  u i t  2  onderdelen.  De eers te is  het  Bedr i jvente rre inen Event  over  duu r-

zaamheid,  waarb i j  2  sprekers  en 3  loca l  heroes de aanwezige ondernemers insp i reren om 

aan de s lag te  gaan met  duurzame energ ie.  Tweede onderdeel  is  de Agenda Duurzame 

Energ ie op Bedr i jvente rre inen 2025 (ADEB25),  met  een s t imuler ingsbudget  dat  ondernemers 

tegemoet  komt  in  de onderzoekskosten d ie  nodig  zi jn  voor  de overs tap naar duurzame ene r -

g ie .  Het  Event  en de  ADEB25 zi jn  op e lkaar  a fgestemd om elkaar  te  vers terken .   

 

Vraag 4 :  

Pagina 34:  Hoe is  het  vest ig ingsk l imaat  de afge lopen jaren act ie f  ve rbeterd? En wat  is  h ie r in  de 

b i jdrage van W est land Market ing?  

 
Antwoord:  

Een inspi rerend ,  tu inbouw gere lateerd kennis -  en  innovat iek l imaat  en de aanwezigheid van to p-

bedr i jven waar  innovat ies  van s tar t  ups,  ( in ternat ionale)  bedr i jven en  s tudenten kunnen worden 

getest  b leken een gro tere b i jdrage te  leveren aan het  aantrekkel i jker  maken van het  vest ig ing s-

k l imaat  van West land dan f inanc ië le -  en f isca le incent ives.  
Om die reden heef t  de  gemeente dan ook meer ingezet  op  aanjaagf inanc ier ing van innov a-

t ieve bouwsteenpro jecten zoals  Hort i  Heroes ( ta lentontwikkel ing en behoud),  Vers+  ( i n-

houdsstof fen en gezondheid)en innovat iekaarten  voor een f lore rend kenn is -  en innovat ie  

eco-systeem.  
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Het vest ig ingsk l imaat  is  veel  aantrekkel i jker  geworden door de  komst  van  het  Wor ld  Hort i  

Center ,  s t ra teg isch accountmanagement  van de top 80 bedr i jven,  Rode Loper Team (ope n-

armen bele id) ,  on twikkel ing Engels ta l ige websi te ,  reg iobranding  nat ionaa l  en  in ternat ionaal  

en branding van de bedr i jventerre inen door St ich t ing West land Market ing ,  act ieve match -

making.    

 

Vraag 5 :  

Pagina 42:  In  hoeverre z i jn  de prestat ieafspraken over  de soc ia le  huurwoningen gereal iseerd in  

2017? L iggen we h ier  op  schema zoals  bedoeld in  de W oonvis ie?  
 

Antwoord:  

In  to taa l  zi jn  in  2017 60 soc ia le  huurwoningen toegevoegd.  Vanui t  de  Woonvis ie  is  de amb i-

t ie  om jaar l i jks  gemiddeld 100 soc ia le  huurwoningen toe te  vo egen.  Over  het  a lgemeen 

s taan op kor te  te rmi jn  vo ldoende soc ia le  n ieuwbouwhuurwoningen gepland.  In  de to ta le  o p-

gave vanui t  de Woonvis ie -ambi t ie  van 1.500 soc ia le  n ieuwbouwhuurwoningen to t  2030 zi t ten 

we in  de to ta le  programmering nu op ie ts  meer  dan hel f t  van deze ambi t ie .    

 

Vraag 6 :  

Pagina 45:  W elke concrete s t ra ten,  wi jken of  gebieden hebben nog aandacht  nodig a ls  het  gaat  

om waterover last?  

 
Antwoord:  

In  e lk  geval  de Van Ri jns t raat  en de L ie r  en omgeving;  h ier  loopt  reeds een pro ject .  Bekend 

is  ook de Kon.  Ju l ianalaan in  De L ie r ;  h ier  loopt  een gebiedsproces.  Daarnaast  zi jn  locat ies  

bekend u i t  het  meld ingssysteem en de s t resstestkaarten.  Deze  zi jn  reeds  ingepland (bv.  

Ki jckerweg) of  worden geprogrammeerd.  In  Q3 en Q4 2018 zu l len  we s t resstesten en r is ico 

analyse u i tvoeren waarna in  2019 de d ia loog gevoerd d ient  te  worden over  de resul ta ten en 

mogel i jk  vervo lg.  

 

Vraag 7 :  

Pagina 53:  W elk  gemeente l i jk  vastgoed is  er  nog in  beheer? W orden er  ook (onderdelen van)  g e-

bouwen gehuurd door de  gemeente? Zo ja ,  welke?  

 
Antwoord:  

De gemeente beheert  een vastgoedportefeu i l le  van meer  dan 240 permanente vastgoedo b-

jecten var iërend van douchepalen op het  s t rand  to t  mul t i funct ionele b innensportvoorzien i n-

gen en c i rca 300 t i jde l i jke vastgoedobjecten d ie  s t ra teg isch zi jn  aangekocht ,  bestemd zi jn  

voor  herontwikkel ing of  op de verkoopl i js t  s taan.  

Binnen de permanente vastgoedportefeu i l le  zi jn  gebouwen in  e igen  gebru ik .  Voorbeel den 

zi jn  de gemeentewerven  en personeelsonderkomens op de begraafp laatsen.  

 

Vraag 8 :  

Pagina 60:  W elke bewezen prevent ieve maatrege len en in tervent ies  worden momenteel  ingezet  en 

welke worden er  verder  u i tgewerkt?  
 

Antwoord:  

Als er  in tervent ies ingezet worden om gedragsverander ingen te weeg te brengen dan 

heeft  het  onze voorkeur om hiervoor intervent ies in te zet ten waarvan wetenschappel i jk  is  
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bewezen dat  het tot het  gewenste resultaat  leidt.   

Vanwege de t i jd  d ie met  het wetenschappel i jk  onderzoek gepaard gaat is  n iet  voor  e lke 

inzet vanui t  gemeente en par tners  een ef fect ief  bewezen intervent ie beschikbaar.  

Ook intervent ies d ie zich in de prakt i jk  hebben bewezen kunnen volstaan. Of theoret isch 

goed onderbouwd/ goed beschreven z i jn .  

Zowel gemeente,  GGD, Vit is  welzi jn ,  samenwerkende partners in het voorveld a ls  zor g-

aanbieders zet ten intervent ies  in.  

Bi j  de star t ,  maar ook tussent i jds  kan gebruik gemaakt  kan worden van onder  meer de 

volgende landel i jke bronnen:  

ht tps :/ /www. loketgezondleven.n l / in tervent ieoverzicht1  

ht tps :/ /www.nj i .n l /n l /Databank/Databank -Ef fect ieve-Jeugdintervent ies  

ht tps :/ /www. loketgezondleven.n l / leefs t i j l in tervent ies  

ht tps :/ /erkendeintervent iesggz. tr imbos.n l /erkende - intervent ies  
 

Deze bevatten veel  intervent ies  gerangschikt  naar erkenning en mate van onderbouwing.  

Om een beeld h iervan te schetsen geven we een aanta l intervent ies in  West land weer .  

Let wel :  d it  is  s lechts een beeld omdat er  vele intervent ies  zi jn ,  we houden dit  n iet  b i j  

omdat  de keuze en de inzet ervan ook de verantwoordel i jkheid van de zorgaanbieders  

raakt.  

De gezonde School ,  De gezonde School kant ine, Ontmoet ingscentrum (voor  dementere n-

den)  Gr ip op je Dip,  Indiv iduele Plaats ing en Steun,  KOPP, MIM  
 

Vraag 9 :  

Pagina 65:  W est land neemt deel  aan de regel ing Regenboogsteden 2015 -2017 waarvoor van het  

min is ter ie  van  OCW  een subs id ie  wordt  ontvangen.  De per iode is  a fgerond,  maar in  de jaarrek e-

n ing ontbreekt  het  toegezegde act i v i te i tenvers lag.  W elke act iv i te i ten zi jn  er  in  de p ro jectper iode 

gepland en u i tgevoerd  en wat  z i jn  de behaalde resul ta ten? W anneer kr i jg t  de raad de  p lannen 

voor 2018 en vo lgende jaren?  

 
Antwoord:  

-  Act iv i te i tenvers lag 2015 -2017 

In  de per iode 2015-2017 is  gewerkt  aan  het  in tens iveren van  de ondersteuning aan profes-

s ionals  van loka le organ isat ies  voor onderwi js ,  spor t ,  zorg,  wel zi jn  en maatschappel i jk  

werk .    

We hebben het  inhoudel i jk  vers lag van COC Haaglanden ontvangen.  U wordt  h ier  nader over  

geïnformeerd.   

 

-  Plannen 2018  

In  2018 v indt  voor t ze t t ing p laats  van de p lannen over het  jaar  2017.  Waaronder ook voo r -

l icht ing op scholen en s t imuleren we het  werk van de John Blankenste in  Foundat ion b i j  

spor tverenig ingen.  

De werkgroep werkt  momenteel  aan  de p lannen voor de act iv i te i ten op  en rond 11 oktober 

2018.  Zoals  te  doen gebru ike l i jk  wordt  u  zo spoedig mogel i jk  h ie rover  geïnformeerd.  

 

-  Plannen 2019-2022  

Minis ter  Van Engelshoven heef t  on langs bekend gemaakt  de Regel ing Regenboogsteden te  

ver lengen van 2019 to t  en met  2022.   De Min is ter  wi l  een  n ieuwe in tent ieverk lar ing tekenen 

met  de n ieuwe wethouders op 10 oktober  2018.  

https://www.loketgezondleven.nl/interventieoverzicht1
https://www.nji.nl/nl/Databank/Databank-Effectieve-Jeugdinterventies
https://www.loketgezondleven.nl/leefstijlinterventies
https://erkendeinterventiesggz.trimbos.nl/erkende-interventies
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Hierna za l  gewerkt  worden aan p lanvorming voor  de per iode 2019 to t  en met  2022.  

Te zi jne r  t i jd  wordt  u  nader geïnformeerd over  de p lannen.               

 

Vraag 10 :  

Pagina 66:  Het  aanta l  leerp l icht igen dat  n ie t  s taat  ingeschreven op een school  is  in  2016 zeer 

s terk  gestegen to t  boven  het  landel i jk  gemiddelde.  W at  z i jn  de oorzaken van deze g rote s t i jg ing 

van het  absolute verzu im onder de leer l ingen?  

 
Antwoord:  

De s t i jg ing komt door de  ins t room statushouders met  leerp l icht ige k inderen waar n ie t  d i rect  p laa ts  

voor was .  

 

Vraag 11 :  

Pagina 73:  Er  wordt  ingezet  op  het  verg roten van  de doelgroep en  toename van het  gebru ik  van 

de voorzien ingen door de doelgroep min ima.  Z i jn  de doelgroep en  het  gebru ik  van  de voorzien i n-

gen,  zowel  absoluut  en re la t ie f ,  in  2017 toegenomen?  

 
Antwoord:  

Om de doels te l l ing te  bere iken is  in  2017 gewerk t  aan de voorwaarden d ie  h iervoor nodig zi jn ,  

waaronder  de implementat ie  van het  Kindpakket  b i j  de St icht ing Lee rgeld .  Het  bere ik  van de be-

s taande regel ingen is  vergroot .  Ten opzichte van  2016 is  sprake van een toename van  271 unieke  

c l iënten d ie  gebru ik  maken van de bestaande regel ingen.  Di t  is  een toename van 26%.  

 

Ook is  sprake van een toename van he t  gebru ik  van  de bestaande regel ingen.  Ten opzichte van 

2016 is  sprake van een toename van 582  aanvragen van bestaande regel ingen.  Di t  is  een toen a-

me van 38%.  

 

Vraag 12 :  

Ervan u i tgaande dat  het  nog s teeds de prakt i jk  is  dat  lantaarnpalen d ie  aan vervanging toe zi jn ,  

worden vervangen door lantaarnpalen met  LED - l i cht ,  hoe is  de s tand van zaken/ t i jdpad?  

 
Antwoord:  

Tot  2018 zi jn  de voorbere id ingen getrof fen om to t  en met  2020 de vervangingen zodanig  op 

e lkaar  a f  te  s temmen da t  de openbare ver l icht ing vanaf  2018 gebiedsger icht  vervangen gaat  

worden door energ iezuin ige ver l icht ing.  Hiermee is  ook rekening gehouden met  het  behalen 

van het  energ ieakkoord van 2020.   

 

We zi jn  on langs gestar t  met  het  u i tvoeren van de geplande vervangingen.  

 

Vraag 13 :  

Pagina 108:  Zou  snel ler  vervangen van  oude lantaarnpalen door lantaarnpalen met  LED - l icht  er  

voor  kunnen zorgen dat  er  geen na hef f ing vo lgt  van de energ iebelast ing?  

 
Antwoord:  

De nahef f ing  op energ iebelast ing in  2017 is  het  gevolg geweest  van eerdere problemen 

b i j  de af rekeningen met  de toenmal ige energ ie leveranc ier .  Inmiddels  is  een andere par t i j  

gecontracteerd voor  het  leveren  van de energ ie  waarb i j  de a f rekeningen to t  op heden 

goed ver loopt .   
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De nahef f ing  s taat  los  van de toe te  passen soort  ver l icht ing.   

 

Vraag 14 :  

Pagina 102:  W elke onderdelen van de ladders t ructuur  van de W est landse Zoom zi jn  gereal iseerd 

en welke l iggen nog  in  het  verschiet?  

 
Antwoord:  

Wenzone is  deels  gereal iseerd  

Lange Water ing is  gerea l iseerd  

Langzaam verkeersroute  en groengebied Westmade wordt  gereal iseer d in  combinat ie  met  

het  woongebied  Westmade.  

Groenzone en  langzaam verkeersroute de  Gouw is  deels  gereal iseerd.  

 

Vraag 15 :  

Pagina 122:  Hoewel  inwonerspart ic ipat ie  een  prominente p laats  inneemt  in  het  co l legebele id  is  

pas in  2017 gestar t  met  de werving van leden voor het  W est landpanel .  Waarom is  d i t  pas zo laat  

opgepakt  en wat  z i jn  de huid ige s tand van zaken en de toekomstp lannen?  

 
Antwoord:  

Voor vo l led igheid en  zorgvuld igheid met  het  daarb i j  behoorde commitment  van zowel  de 

ambte l i jke o rganisat ie ,  co l lege en inwoners heef t  het  en ige t i jd  geduurd voordat  het  Wes t-

land Panel  operat ioneel  is .  Het  West land Panel  i s  in  het  a fge lopen hal f  j aar  twee keer ing e-

ze t  en  de derde keer za l  deze zomer  zi jn .   

 

Vraag 16 :  

Pagina 122:  Volgens het  CW P worden k lantpanels  en soc i a le  media s t ruc tureel  ingezet ,  worden  

ger icht  bepaalde doelg roepen betrokken b i j  spec i f ieke d ienstver len ingsvraagstukken.  Verder wo r -

den burgers  en ondernemers snel ler ,  gemakkel i jker  en ger ichter  om feedback gevraagd.  W elke 

spec i f ieke act ies  z i jn  e r  in  2017  geweest  om a l  het  h iervoor geste lde  daadwerkel i jk  te  bere iken?  

 
Antwoord:  

De West land Panel leden  zi jn  in  het  v ierde kwartaa l  van 2017 geworven.  De eers te inzet  was 

begin 2018.  

 

Vraag 17 :  

Pagina 127:  W elke concrete (gro te)  verschi l len z i jn  er  tussen W est land en andere gemeenten,  

waardoor  W est land zo achter loopt  op het  Neder landse gemiddelde op he t  gebied van hern ieuwb a-

re e lekt r ic i te i t?   

 
Antwoord:  

De grote  verschi l len tussen de landel i jke percen tages en de West landse percentages voor wat  

betref t  de duurzame opwekk ing van e lekt r ic i te i t  worden veroorzaakt  doordat  er  in  West land re l a-

t ie f  gezien veel  meer e lekt r ic i te i t  wordt  gebru ik t  dan in  andere gemeenten.  Di t  wordt  ve roorzaakt  

door het  e lekt r ic i te i tsgebru ik  in  het  g lastu inbouwcluster  (o .a.  be l icht ing) .  In  absolute aanta l len 

scoort  West land b i jvoorbeeld wel  hoog a ls  het  gaat  om zonne - ins ta l la t ies  om zonnest room te 

produceren.  In  2010 waren dat  er  97  terwi j l  dat  e r  in  2015 a l  1 .800 waren .  Daartegenover s taat  

dat  b i jvoorbeeld e lekt r ic i te i t  u i t  windenerg ie in  West land n ie t  popula i r  is  (door de raad  n ie t  g e-
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wenst  is ) .  De voornaamste conc lus ie  is  dat  a l  produceer je  in  West land veel  groene e lekt r ic i te i t  

d i t  procentueel  nog  s teeds laag is  vanwege de enorme e lekt r ic i te i tsvraag  vanui t  het  g lastu inbouw. 

Di t  maakt  ook dat  de verduurzamingsopgave is  West land groter  is  dan de gemiddelde  Neder lan d-

se gemeente .   
 

Vraag 18 :  

Pagina 155:  Vanwege de  vern ieuwde BBV word t  overhead ook voortaan in  een taakveld vermeld.  

Z i jn  de kosten van de begrote overhead en de ext ra kosten in  het  taakveld ge l i jk  gebleven?  

 
Antwoord:  

De vergel i jk ing tussen de begrote en werkel i jke kosten Overhead over 2017 is  terug te  v i n-

den op pagina 156.  

 

Vraag 19 :  

Pagina 146:  Hoeveel  hectare grond is  nog  in  bezi t  van de  grondbanken van de gemeente? W at is  

het  t i jdschema van  verkoop van deze  gronden?  

 
Antwoord:  

Er  zi t  nog c i rca  117 ha in  de grondbanken.  Verkopen zi jn  a fhankel i jk  van d iverse factoren,  

waarvan de belangr i jks te zi jn :  de beschikbaarhe id van bestemmingsplannen en de econom i-

sche omstandigheden.  De  verkopen zi jn  in  verschi l lende t ranches gepland en zi jn  gepro g-

nost iceerd in  de jaren 2018 -2027.   

 

Vraag 20 :  

Pagina 162-166 :  Diverse  invester ingen d ie  in  de  begrot ing zi jn  opgenomen,  z i jn  nog n ie t  to t  u i t -

voer ing  gebracht .  Kan er  per  invester ing waar nog ge en u i tgave op is  gedaan,  worden  aangeg e-

ven of  er  in  2018 daadwerkel i jk  u i tvoer ing gegeven wordt  aan de p lannen? W orden de over ige 

kredieten in  het  boek jaar  2018 afges loten?   

 
Antwoord:  

In  hoofdstuk 2.2.2 van  de jaars tukken is  een overzicht  opgenomen van a l le  lopende investe-

r ingen u l t imo 2017.  Daarb i j  is  aangeven welke invester ingen nog na 2017 zu l len worden 

u i tgegeven ( restant -kred iet ) .  Ul t imo 2018 wordt  wederom een investe r ingsrapportage opg e-

ste ld ,  waar in  za l  worden  opgenomen in  hoeverre  de restant -k redieten zi jn  besteed en kun-

nen worden afges loten u l t imo 2018,  dan wel  nog door lopen in  2019.  

 

Vraag 21 :  

De gemeente hef t  d i verse belast ingen.  W at  z i jn  de kosten d ie  de gemeente maakt  voor  het  innen 

van deze belast ingen (u i tgespl i ts t  naar soor t  be last ing)  en in  welke re la t ie  s taat  dat  to t  de op-

brengst?  

 
Antwoord:  

De kosten voor he t  innen van de gemeente l i jke be last ingen worden n ie t  spec i f iek  geregis t reerd en 

kunnen dan ook n ie t  worden u i tgespl i ts t  naar  soor t  be last ing.  Daarnaast  generee r t  de  dwangin -

vorder ing van  de gemeente l i jke be last ingen ook opbrengsten.  Denk h ierb i j  aan ontvangsten van 

aanmaningskosten en kosten van dwangbevelen.  Om toch een beeld  te  kr i jgen van de inn ingsko s-

ten van de gemeente l i jke be last ingen (onroerende -zaakbelast ingen,  r ioo lhef f ing,  a fva l s to f fenhef-

f ing,  toer is tenbelast ing en forensenbelast ing)  is  onderstaand overzicht  gemaakt .  De to ta le  o p-
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brengst  van deze belast ingen en hef f ingen in  2017 is  €  46.930.000.  Het  percentage aan inn ing s-

kosten h iervan is  c i rca 0 ,29%. Houden we rekening met  de opb rengsten  van de dwanginvorder ing,  

dan is  het  percentage  aan inn ingkosten c i rca 0,01% ten opzichte van de  to ta le  opbrengst .  

 

Dwanginvordering:  % kosten 

Kosten aanmaningen  €      -3 .012,00  

Kosten dwangbevelen  (externe deu r-

waarder )  €    -11.355,00  

Personele kosten  € -118.638,00  

Totale kosten  € -133.005,00  0 ,29% 

Opbrengsten  aanmaningen  €     35.922,00   

Opbrengst  dwangbevelen  €     90.267,00   

Totale opbrengsten  €   126.189,00  

Kosten - / -  opbrengsten  €      -6 .816,00  0 ,01% 
 

Vraag 22 :  

Pagina 126:  Voor de verhuiz ing van he t  His to r isch Arch ief  W est land naar de Verd i laan werd het  

noodzakel i jk  geacht  om in  de depots  een ontsmet t ing te  la ten p laa tsvinden.  Di t  is  n ie t  gereal i -

seerd omdat  de noodzaak nog n ie t  du ide l i jk  is .  Waarom is  het  n ie t  du ide l i jk  en wat  z i jn  nu de r is i -

co 's  voor  de in  de depots  opges lagen arch iefbescheiden en kunstvoorwerpen?  

 
Antwoord:  

De aanwezigheid  van ongedier te  wordt  door middel  van visuele inspect ies  eens per  twee 

maanden door een ongedier tebestr i jd ingsbedr i j f  gecont ro leerd.  T i jdens en voorafgaand aan 

de verhuiz ing  is  door medewerkers  geconstateerd dat  er  schadel i jk  ongedier te  in  de a r-

ch iefbewaarp laats  en de  arch ief ru imten aanwezig was. is .  Doch op bas is  van deze bevind i n -

gen l i jk t  een overhaaste vo l led ige on tsmet t ing d oor middel  van vergass ing momenteel  voo r-

a lsnog n ie t  nodig.   

Om een rea l is t isch beeld te  kr i jgen van de omvang van d i t  r is ico is  een aanvang gemaakt  

met  het  moni toren van de aanwezigheid van ongedier te .  Door deze aanpak kan inzichte l i jk  

worden gemaakt  om hoeveel  ongedie r te  het  gaat .  

Wanneer de resul ta ten bekend zi jn  kunnen vervo lgens ger ichte maatregelen worden getro f -

fen.  Mogel i jk  hoef t  n ie t  de gehele ru imte te  worden ontsmet  maar kan e r  ger ichter  worden  

bestreden.  

 

GBW 

 

Vraag 1 :  

Pagina 9:  De to ta le  baten wa ren in  2016 270,9 m ln.  en in  2017 247 ,4 mln .  Hoe is  d i t  ve rschi l  in  

baten te  verk laren?  

Pagina 11:  p rogramma B heet  op deze pagina  ‘werk  en inkomen’  i .p .v.  ‘s terke samenleving ’ .  

 
Antwoord:  

Het  BBV schr i j f t  geen vergel i jk ing voor van het  ene begrot ings -  o f  rekening jaar  met  het  vo -

r ige.  Een gemeente is  geen product iebedr i j f  waar in  de jaar l i jkse u i tgaven - en inkomsten-

s t romen redel i jk  eenvoudig met  e lkaar  te  vergel i jken zi jn .  Bi j  een gemeente kunnen zowel  

u i tgaven a ls  inkomsten  van jaar  to t  jaar  aanzien l i jk  vers chi l len a ls  gevolg van pol i t ieke ke u-

zes en de daarmee samenhangende a l locat ie  van middelen.  
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Een heel  g lobale vergel i jk ing lever t  op dat  de twee groots te verschi l len (samen goed voor 

€  23,9 mi l joen)  zi jn :  

Inkomsten bouwgrondexplo i ta t ie  in  2017 lager  €  18,8  mln .  

Nadeel  t re f fen voorzien ing graf rechten   €  5 ,1  mln.   

 

De programmanaam op  pagina 11 is  abus ievel i jk  u i t  een eerder  jaar  b l i jven s taan.  Di t  za l  in  

de vo lgende jaars tukken  worden aangepast .  

 

Vraag 2 :  

Pagina 55:  de aangepas te begrot ing p rogramma A (economische en ru imte l i jke ontwikkel ing)  b e-

droeg 19,3 mi l joen euro negat ie f  (oorspronkel i jke begrot ing 14,4  mi l joen  euro negat ie f ) .  De  rea l i -

sat ie  2017 is  u i te indel i jk  5 ,0 mi l joen euro negat ie f .  d i t  is  een enorm verschi l  van 14,3  mi l joen!  

  In  hoeverre moet  de raad in  de toekomst  een (aangepaste)  begro t ing ser ieus nemen?  

  is  het  met  de kwal i te i t  van tussent i jdse c i j fers  en in format ie  zo s lecht  geste ld?  

in  de toe l icht ing op deze  c i j fers  word t  s lechts  het  economisch hers te l  genoemd ter  verded i -

g ing.  

  worden wel l icht  inschat t ingen te  voorzicht ig  bepaald?  

 
Antwoord:  

De ramingen in  de begro t ing proberen  wi j  zo goed mogel i jk  op te  nemen.  Toch komen l o -

pende het  jaar  a fwi jk ingen voor d ie  n ie t  voor  een P& C cyc lus bekend zi jn  zodat  deze  nog 

kunnen worden meegenomen in  een  aanpass ing van de begrot ing.  In  de ProRap word t  in  

enkele geval len h ierover  meld ing gemaakt  door middel  van een  vooraankondig ing.   

Daarnaast  zi jn  de  b i js te l l ingen van de getro f fen voorzien ingen voor de g rondexplo i ta t ies  en 

deelnemingen pas b i j  he t  vasts te l len van het  MPG 2018 bekend.  Hie rdoor is  b i js te l l ing van 

de begrot ing in  2017 n ie t  mogel i jk  (€  6 mln. ) .  

Vanaf  pagina 56  word t  per  product  ingegaan de oorzaken van  het  versch i l  tussen de ra ming 

en de rea l isat ie .  

 

Vraag 3 :  

Pagina 68:  In  de tabel  ontbreken b i j  de bedragen 31.502 en 25.593  de mintekens.  

 
Antwoord:  

De constater ing  is  ju is t .  In  het  def in i t ieve (pdf)  boekwerk Jaars tukken 2017,  dat  geplaats t  

wordt  op  de gemeente l i j ke websi te  en naa r de Prov inc ie  wordt  verzonden,  worden  deze 

omiss ies aangepast .  

 

Vraag 4 :  

Pagina 130:  Begr i jpen wi j  goed dat  u  verwacht  dat  de dotat ie  van 5,3 mi l joen euro aan de  voo r-

zien ing verkoop graf rech ten in  2018 weer vr i j va l t  ten gunste van het  resu l taat?  

 
Antwoord :  

Dat  is  op d i t  moment  n ie t  du ide l i jk .  We wachten op jur isprudent ie  o f  nadere u i tspraken van 

de commiss ie BBV over d i t  onderwerp.  Voor lop ig  vo lgen we een l i jn  waarb i j  de jaar l i jks  on t-

vangen graf rechten  aan de voorzien ing gedoteerd worden en  er  jaar l i jks  ee n gedeel te  van 

deze voorzien ing  vr i jva l t .  
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De boekwaarde van de voorzien ing  graf rechten e ind 2017 is  €  5,1 mln.  in  p laats  van € 5,3 
mln.  

 

Vraag 5 :  

Pagina 201:  Kunt  u  aangeven voor  hoeveel  euro ’s  in  de afge lopen 4 jaar  is  a fge lost  door ambt e-

naren op de door  de gemeente W est land vers t rekte hypothecai re  len ingen? In  2017 is  er  3 ,8 mi l -

joen euro afge lost  (s tand u l t imo 2017 is  4 ,5 mi l j oen euro)  

kunt  u  ook bevest igen dat  er  geen n ieuwe hypothecai re len ingen worden vers t rekt  aan ambten a-

ren? 

 
Antwoord:  

Jaar  Af loss ing  Saldo Ul t imo  

2013  14.348.153  

2014 1.240.143  13.108.010  

2015 2.217.136  10.890.874  

2016 2.598.488  8.292.386  

2017 3.799.082  4.493.304  

 

Er  worden inderdaad geen n ieuwe hypothecai re  len ingen vers t rekt  aan  ambtenaren.  Di t  is  

op grond van Wet FIDO ook n ie t  meer toegestaan.   

 

Vraag 6 :  

Pagina 267:  de investe r ing n ieuwe gemeentehuis  bedraagt  in  2017 16,8 mi l joen euro.  

-kunt  u  aangeven op welke wi jze  d i t  bedrag is  be taald/gef inanc ierd?  

-en waar  het  bedrag u i t  bestaat?  

 
Antwoord:  

Als eers te het  overzicht  waar het  bedrag van €  16,8 mi l joen  u i t  bestaat :  

Invester ingsbudgetten n ieuwbouw ge-
meentehuis   

Uitgaven 
2017 

Nieuwbouw gemeentehuis  1.208.772  

Nieuwbouw gemeentehuis  grond  1.603.854  

Nieuwbouw Gemeentehu is  p iekbe ta l ing  13.944.900  

Totaal  16.757.526  

 

De kosten geboekt  op  het  voorbere id ingskredie t  maken h ie r  conform raadsbes lu i t  geen o n-

derdeel  vanui t .  Deze zi jn  u i teraard wel  gerappor teerd (pagina  165 van de jaarrekening ) .  

Z ie  ook de beantwoord ing van vraag 3 van West land Verstandig.  

 

Voor de p iekbeta l ing is  een annuï ta i re  len ing (pro ject f inanc ier ing)  aangetrokken.  Hie r  is  

voor  gekozen zodat  er  een jaar l i jks  ge l i jk b l i jvend bedrag aan kapi taa l las ten onts taat  dat  

goed afgezet  kan worden tegen  het  de door de raad vastgeste lde kader van € 3,7 mi l joen 
per jaar .  De (over ige)  f i nanc ier ing van de n ieuwbouw gemeentehu is  en de grond is  meege-

nomen b i j  de  f inanc ier ing van de to ta le  l iq u id i te i tsbehoef te  van de gemeente ( to taa l f inanc i e-

r ing) .  

 

 



P A G I N A  1 7  

 

 

 

 

 

 

1
8

-0
1

6
7

8
3

9
 

Vraag 7 :  

Pagina 284:  Begr i jpen wi j  goed dat  de voorzien ing wachtgeld wethouders verhoogd moet  worden 

voor de 2 CDA wethouders d ie  reeds in  2017 hadden aangegeven dat  z i j  n ie t  ve rder  g ingen?  

In  2018 zi jn  a ls  gevolg van de coal i t ieonderhandel ingen nog 3 wethouders afgetreden,  heef t  d i t  in  

2018 wederom een verhoging to t  gevolg?  

 
Antwoord:  

De voorzien ing wachtgelden wethouders is  in  2017 inderdaad aangevuld a ls  gevolg van de 

wachtgeldu i tker ing aan een we thouder (a fge treden in  2017) en het  zich n ie t  verk iesbaar 

s te l len van twee wethouders.  Deze twee wethouders hebben hun afscheid aangekondigd in  

oktober 2017.  De verwerk ing h iervan kon daarom niet  meer p laatsv inden in  de ProRap.  In  

de eers te actual isat ie  20 18 wordt  vervo lgens rekening gehouden met  het  a fscheid van dr ie  

andere wethouders en met  een toevoeging aan  de betref fende  voorzien ing.  

 

Vraag 8 :  

O.a.  Pagina 252 Hoevee l  gronden voor toekomst ige verkoop ( in  hecta re)  heef t  de gemeente to taa l  

in  e igendom en tegen welke waarde s taan  deze in  de jaarrekening.  W at  was daarnaast  de  or ig in e-

le  to ta le  aankoopsom c.q.  waarde  van deze grondposi t ies?   

Blz.  304 De begrot ing  van de overheadkosten is  3 ,6 mln.  hoger dan  de daadwerkel i jke rea l isat ie .  

Hoe is  d i t  verschi l  te  verk laren?  

 
Antwoord:  

Circa 130 hecta re met  een waarde van  c i rca € 250 mi l joen.  Het  betref t  c i rca 30 
(deel )pro jecten  en complexen d ie  weer  onderverdeeld zi jn  in  een veelvoud aan perce len.  De 

oorspronkel i jke waarde i s  moei l i jk  terug te  her le iden i .v .m.  jaar l i jkse b i j -  en afboek ingen van 

o.a.  rentekosten,  beheerkosten en afwaarder ingen.  Een aanta l  perce len dateer t  nog u i t  de 

vor ige eeuw.  

Op pagina 156  en 157 wordt  een toe l icht ing  gegeven op het  verschi l  tussen de geraamde en 

de werkel i jke overhead.  

 

Vraag 9 :  

Ten s lo t te ;  W i j  konden de beruchte beta l ing  aan de kwekers in  de kunst  n ie t  terugvinden? Er is  in  

2017 toch een voorbeta l ing geweest? Kunt  u  ons ver te l len hoe d i t  ve rwerk t  is  in  de jaar rekening?  

 
Antwoord:  

Zowel  de beta l ing van het  voorschot  a ls  de te r ugvorder ing van het  betaalde voorschot  is  in  de 

jaarrekening 2017 verwerkt ,  waardoor het  per  sa ldo € 0 is  en dus n ie t  terug te  v inden in  de jaa r -

s tukken 2017.  
 

Chris tenUnie-SGP 

 

Geen vragen  

 

Groen Links  

 

Geen vragen  
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Westland Verstandig  

 

Vraag 1:  

Pagina 274:  Kosten b l i j vers len ingen waren in  2017 nul .  Er  is  b l i jkbaar ook geen b l i jve rs len ing 

vers t rekt .  Is  d i t  j u is t  en kan aangegeven worden door het  Col lege wat  h ier  de reden voor is  en of  

het  s te l len van andere  condi t ies  zoals  de  f ract ie  van W est land Verstandig dest i jds  b i j  de invoer ing 

heef t  voorgeste ld ,  wel  le id t  to t  enkele daadwerke l i jk  gebru iken van d i t  soor t  len ingen? Zie  ook 

pagina 43.  
 

Antwoord:  

Er  zi jn  in  2017 inderdaad geen Bl i jvers len ingen vers t rekt .  Begin  2018 is  de eers te Bl i j -

vers len ing in  West land vers t rekt  en e r  is  ook een  n ieuwe aanvraag  voor een Bl i jvers len ing 

ingediend.  Zoals  toegezegd zu l len wi j  de Bl i jvers len ing d i t  jaar  eva lueren en begin 2019 u 

h ierover  in formeren.  Een onderdeel  van deze evaluat ie  zou  kunnen zi jn  om de condi t ies  

voor de Bl i jvers len ing te  wi j zigen.  Het  vers t rekken van len ingen door de gemeente is  echter  

wel  a l t i jd  gebonden door  de door uw raad vastgeste lde Financ ië le  Verordening gemeente 

West land.    

 

Vraag 2:  

Op pagina 274  van de jaarrekening wordt  de reserve n ieuwbou w gemeentehuizen van  ru im € 36 
mi l joen opgerent  in  2017 met  € 832.000, -  en de ont t rekk ing was in  2017 €  407.000,  - .  Is  het  reëel  

om deze reserve a ls  en ige jaar l i jks  te  b l i j ven oprenten,  te rwi j l  dat  b i j  de andere reserves n ie t  g e-

beurt?  

 
Antwoord:  

De zogenoemde p iekbeta l ing wordt  in  25 jaar  (de contractduur)  annuï ta i r  (een methode 

waarb i j  a fschr i jv ing en rente samen gedurende de gebru iksduur jaar l i jks  ge l i jk  b l i jven)  a fge-

schreven.  De explo i ta t ie  wordt  h ierdoor jaar l i jks  met  een  gel i jk  bedrag aan kapi taa l las t en 

belast .  Omdat  de kapi taa l las ten inc l us ie f  rente worden gedekt  u i t  de reserve n ieuwbouw 

gemeentehuis  d ient  de rente –  in  overeenstemming met  de door de  raad vastgeste lde begr o-

t ingen van de afge lopen jaren -  ook jaar l i jks  aan deze reserve te  worden toegev oegd.  

 

Vraag 3:  

Op pagina 267  wordt  genoemd de n ieuwbouw gemeentehuis  € 16.758.000, - -  en worden ook een 

aanta l  technische zaken opgevoerd zoals  vervangen admin is t ra t ieve werkstat ions,  terwi j l  ook e l -

ders  in  de jaar rekening en in  het  jaarvers lag posten voorkomen d ie betrekk ing hebben op de 

n ieuwe gemeentehuizen.  Ook wordt  de p iekbeta l ing apart  vermeld.  Kan duide l i jk  gemaakt  worden  

welke kosten nu exact  gemaakt  z i jn  in  2017 voor  het  inr ichten en  betrekken van de  twee gemee n-

tehuizen daar d ie  kosten  nu her  en der  verspre id  s taan in  de jaar rekening?  

Bi j  de langdur ige  verp l icht ingen € 3.7 mi l joen per  jaar  en welke andere  langdur ige verp l icht ingen  
hebben ook betrekk ing op het  gebru ik  van de  gemeentehuizen? W elke indexat ie  ge ldt  voor  2018 

van het  bedrag van €  3. 7 mi l joen? 

 

Antwoord:  

De to ta le  investe r ingskosten d ie  to t  en met  2017  gemaakt  zi jn  voor  het  in r ichten en betre k-

ken van de n ieuwbouw worden h ieronder weergegeven:  
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Invester ingsbudgetten nieuwbouw g e-
meentehuis en voorbereidingskrediet  
huisvesting  

Begroot  
Uitgaven 

2017 

Cum. Ui t -
gaven 31-

12-17  

Nieuwbouw gemeentehuis  1.555.000  1.208.772  1.220.682  

Nieuwbouw gemeentehuis  grond  5.200.000  1.603.854  4.850.833  

Nieuwbouw Gemeentehu is  p iekbel .  13.945.000  13.944.900  13.944.900  

Totaal  20.700.000  16.757.526  20.016.415  

 
      

Voorber.k red.  hu isvest ing gem. organisat ie  3 .500.000  564.066 3.136.502  

 

In  2018 vo lgen nog kosten a ls  gevolg van een aanta l  wi j zig ingen na  de ingebru ikname van 

de panden.  Naar het  zich nu laat  aanzien wordt  ook daarmee b innen de to taa l ramingen ge-

b leven.  

De werkstat ions maken onderdeel  u i t  van de  vervangings invester ingen in  hard -  en sof tware 

d ie  in  2017 zi jn  gedaan.  Deze  hebben n ie t  spec i f iek  te  maken met  het  bet rekken van de 

n ieuwbouw.  

In  antwoord op een eerdere ar t .  42 vraag van de  f ract ie  van WV heef t  he t  toenmal ige co l l e-

ge op 16 jun i  2017 reeds aangegeven dat  er  geen invester ingen op ICT-v lak worden gedaan 

omwi l le  van de n ieuwbouw: er  bestaat  geen corre la t ie  tussen de aanschaf  van ICT -

voorzien ingen en het  be t rekken van een n ieuw  onderkomen.   

 

Vraag 4:  

Pagina 293:  Kan een spec i f icat ie  gegeven worden van de  u i tgaven 2017 van n ieuwe bedr i jv igheid 

/  incent ives bedr i j ven en  aan wie zi jn  welke bedragen u i tbetaald en waarom?  
 

Antwoord:  

Er  is  eenmal ig  een incen t ive van 6.000 Euro u i tbetaald aan Futu re Crops  Ltd.  voor  vest ig ing 

van Vert ica l  Farm op ABC West land,  daarmee een b i jdrage leverend  aan een innovat ie f  ve s-

t ig ingsk l imaat .  

 

Vraag 5:  

Pagina 259:  De gewaarborgde geld len ingen zi jn  in  20 17 met  € 50 mi l joen gestegen en de garan t -

ste l l ingen met  ru im € 30  mi l joen.  De u i t loop heef t  bet rekk ing op HVC, W est landse Zoom en ONW . 
Zi jn  deze  garants te l l ingen nog nodig en waarop heef t  de garan ts te l l ing HVC bet rekk ing?  

 
Antwoord:  

Om misvers tanden te  voorkomen d ien t  te  worden  opgemerkt  dat  de garan ts te l l ingen in  2017 

n ie t  zozeer zi jn  gestegen,  maar dat  de  bedragen zi jn  gecorr igeerd  ten opzichte van 2016.  

Di t  is  ook in  de tabel  op pagina 289 aangegeven.  

 

HVC is  ten t i jde van  opr i cht ing a l leen met  vreemd  vermogen gef inanc ierd ,  onder garants te l -

l ing van de aandeelhouders (wate rschappen en gemeenten) .  De  so lvabi l i te i t  van HVC toon t  

een pos i t ieve tendens en bedraagt  inmiddels  10,8%. De r is ico ’s  nemen gestaag af .  He t  b e-

dr i j f  r icht  zich er  nu op om in  2024 de m ogel i jkhe id te  hebben zichzel f  te  f inanc ieren,  zonder 

garants te l l ing door  de aandeelhouders.  

 

De gemeente heef t  k red ietarrangementen aan ONW en OBWZ gegarandeerd.  In  het  geval  

van OBWZ heef t  de  gemeente een contragarant ie  van BPD van 50%. Dest i jds  is  gekoz en 
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voor gemeentegarant ies  omdat  deze keuze de meeste voordelen had.  Het  gegarandeerde 

kredietarrangement  van ONW heef t  een loopt i jd  to t  31 december 2027 en  het  arrangement  

van OBWZ heef t  een  loopt i jd  to t  1  januar i  2030.  

 

Vraag 6:  

Speci f icat ie  bedrag van  € 533.212, - -  is  n ie t  te rug te  v inden op het  s taat je  van 289 .  Kan d i t  a lsnog 

gegeven worden.  Met  be trekk ing to t  de woningcorporat ies  lopen de  garan ts te l l ingen € 4 mi l joen 
op.  W aar wordt  dat  door  veroorzaakt?  

 
Antwoord:  

Het bedrag  van € 533.212.000 is  n ie t  opg enomen in  het  s taat je  da t  op pagina 289 is  wee r-

gegeven.  Het  geef t  het  to ta le  openstaande bedrag weer van de gegarandeerde geld len i n-

gen.  Di t  is  n ie t  ident iek  aan het  bedrag waarvoor de gemeente werkel i jk  garant  s taat ,  omdat  

er  meerdere par t i jen garant  kunne n s taan voor een geld len ing,  o f  omdat  de gemeente b i j -

voorbeeld een contragarant ie  heef t  ontvangen van een andere par t i j .  Omwi l le  van leesbaa r -

heid en de beperkte  re levant ie  is  deze ko lom n ie t  opgenomen in  het  boekwerk.  In  de b i j lage 

kunt  u  het  vo l led ige ove rzicht  v inden.   

 

De gemeente vers t rekt  geen len ingen meer aan woningcorpora t ies ,  maar  neemt wel  een  

50%-achtervangposi t ie  in  voor  len ingen waar het  Waarborgfonds voor de Woningbouw 

(WSW) garant  voor  s taat .  Het  r i jk  s taat  voor  de over ige 50% in de achte rvang.  Afgelopen 

jaar  is  in  de len ingenpor tefeu i l le  van corpora t ies  voor een to taa l  bedrag van € 36 mi l joen 
afge lost  en voor €  44 mi l joen geleend.  De len ingenportefeu i l le  van de  corporat ies  neemt 
daardoor met  €  8 mi l joen toe,  en onze garant ieporte feu i l le  met  50% daarvan,  dus € 4 mi l -
joen.  

 

Vraag 7:  

Leer l ingenvervoer.  Er  b l i j f t  ge ld  over  ten opzichte van de  begrot ing .  Is  d i t  n ie t  reden om ook in  te  

voeren  het  advies van de Adviesraad leer l ingenvervoer om het  a fs tandscr i ter ium terug te  brengen 

van 6 naar 4 k i lometer .  Dest i jds  heef t  he t  Col lege aangegeven gebru ik  te  maken van de  har d-

heidsc lausule en inschakel ing SKT.  In  hoeveel  geval len hee f t  d i t  ge le id  to t  a fwi jk ing van de  meer  

dan 6 k i lometer  e is?  

Z ie ook pagina 14 waar een s t ructureel  voordeel  verk regen is  vanwege de contracten met  de 

nieuwe vervoerders  voor  leer l ingenvervoer.  Z ie  pagina 12:  “De geraamde s t i jg ing van de kosten is  
h ierdoor achte rwege geb leven”.  

 
Antwoord:  

Wij  z i jn  er  voors tander van om ouders zoveel  mogel i jk  in  hun e igen krach t  te  la ten fu nct ioneren 

hetgeen betekent  da t  ouders d ie  het  vervoer nu ze l f  o rganiseren dat  ook  ze l f  moeten b l i j ven doen.  

Daarnaast  zou een  a lgemene ver lag ing van de k i lometergrens van zes naar v ie r  le iden to t  een 

aanzien l i jke toename van het  aanta l  aanvragen Leer l ingenvervoer en  daarmee van  de kosten.   

In  p laats  van een onderschr i jd ing nu za l  er  dan de komende jaren een aanzien l i jke s t i jg in g van de 

kosten gaan onts taan.  

Ook in  het  kader van de gunning van  de opdracht  ( in  het  kader  van de aanbesteding)  z i jn  wi j  geen 

voors tander van het  a lsnog ver lagen van de k i lometergrens in  verband met  eventuele c la ims d ie  

h ieru i t  kunnen voortv loe ien.   
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Uw raad heef t  b i j  de behandel ing van  het  voors te l  dest i jds  aangegeven dat  er  meer maatwerk n o-

d ig is  en er  b i j  schr i jnende geval len  eerder  bekost ig ing Leer l ingenvervoer toegekend zou moeten 

worden door toepass ing van de hardheidsc lausule.  Deze n ieuwe manier  van werken is  dest i jds  

d i rect  ingevoerd en heef t  er toe gele id  dat  aan to t  dusver re twaal f  lee r l ingen op grond van een 

advies vanui t  he t  Soc iaa l  Kern Team (SKT) bekost ig ing Leer l ingenvervoer is  toegekend (geb a-

seerd op de hardheidsc lausule) .   

 

Vraag 8:  

Met  t ro ts  wordt  aangegeven dat  de schuld u l t imo 2017 ie ts  gedaald is  en  dat  z i jn  dan de onde r-

handse len ingen b i j  de banken.  De zogenaam de net to  v lo t tende schuld neemt toe met  €  12 mi l -
joen en ook de over ige schulden nemen met  € 26  mi l joen toe.  Z ie  pagina 259.  Is  het  nou n ie t  r e-

e le r  om de schuld van de gemeente dan te  s te l len op € 336 mi l joen p lus € 38 mi l joen in  p laats  
van onvol led ige in fo rmat ie  te  geven dat  de  schuld ie ts  gezakt  is .  Omdat  we kor tere duur len ingen 

aangeven is  sprake van een zogenaamde vlo t tende schuld,  maar dat  be tekent  n ie t  dat  d ie  schuld  

er n ie t  is .  Die schulden s t i jgen ru im € 12 mi l joen  ten opzichte van 2016.  Hetze l fde g eldt  over igens 

voor de over lopende pass iva d ie  ze l fs  €  22 mi l joen s t i jgen.  W aardoor is  d ie  s t i jg ing (€ 22 mi l joen)  
t rouwens te  verk laren?  

Zeker nu ook twee vooru i tbeta l ingen ontvangen z i jn  van de  Grondbank van € 24.2 mi l joen.  In  fe i te  
i s  dat  toch een bedrag wat  de schuld in  pos i t ieve  zin  beïnvloedt  maar wat  in  2018 of  nadien  moet  

worden ingelopen omdat  de gronden nog  b l i jkbaar ge leverd moeten worden.  W aarom zi jn  de gro n-

den n ie t  ge leverd aan  de W est landse Zoom?  

 
Antwoord:  

In  de Paragraaf  F inanc ier ing is  op p agina 201  toegel icht  dat  de langlopende schuld € 37,9 
mil joen lager is  u i tgeval len dan begroot .  Daarb i j  hebben wi j  ze l f  a l  aangegeven dat  deze 

pos i t ieve afwi jk ing werd veroorzaakt  door een  on tvangen vooru i tbeta l ing voortv loe iend u i t  

de grondbanken ad €  24 ,2 mi l joen  ( inc lus ie f  BTW) en door de toename van de v lo t tende 

schuld ad € 8,7 mi l joen.   

De ontvangen vooru i tbeta l ingen ten behoeve van  de grondbank zi jn  op de  balans opgen o-

men onder de zogenoemde over lopende pass iva.  Deze ontvangsten hebben een s t ructureel  

dempend e f fect  op de schuldpos i t ie ,  omdat  h ier  geen u i tgaande geldst room tegenover s taat .  

Daarb i j  komt dat  wi j ,  vanwege het  rentevoordeel ,  b innen de bele idskaders zo veel  a ls  mog e-

l i jk  gebru ik  hebben gemaakt  van kor t lopende f inanc ier ing.  

Al les  in  ogenschouw genomen is  het  n ie t  reëel  om te s te l len dat  de gemeente l i jke schuld 

met € 38 mi l joen is  toegenomen.  

 

In  het  ver leden is  e rvoor  gekozen om met  name over de ontwikkel ing van  de langlopende 

schuld te  rapporte ren.  D i t  is  inmiddels  een bestendige gedrags l i jn .  Deze pos i t ie  is  van jaar  

to t  jaar  goed vergel i jkbaar.  De v lo t tende schuld f luc tueert  aanzien l i jk  en zou daarmee 

s teeds afwi jk ingen la ten  zien.  

Vooru i t lopend op de p lanvorming b i j  OBWZ zi jn  beta l ingen ontvangen.  Welke gronden daa r -

voor ge leverd zouden kunnen worden was op da t  moment  nog  n ie t  prec ies bekend,  omdat  d i t  

a fhankel i jk  was van de bestemmingsplannen en een aanta l  lopende onderhandel ingen met  

d iverse grondeigenaren .  

 

Vraag 9:  
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Op pagina 259  wordt  aangegeven da t  er  on tvangen bedragen zi jn  d ie  ten  bate van de vo lgende 

begrot ings jaren komen.  Het  gaat  om €  20 mi l joen.  Z i jn  d i t  ontvangen bedragen waarvoor het  werk 
nog verr icht  moet  worden? Kan een u i tsp l i ts ing  h iervan  gegeven worden.   

 
Antwoord:  

Het  betref t  h ier  de vooru i tbeta l ing van de West landse Zoom voor nog af  te  nemen gronden.  

Deze  gronden worden vo lgens p lanning in  2018 geleverd.  (Z ie  ook v raag 8 van WV)  

 

Vraag 10:  

Op pagina 277  wordt  aangegeven da t  u i t  de reserve soc iaa l  domei n in  2017 € 7.5 mi l joen ont t ro k-

ken is  voor  de vorming van het  Duurzaamheidsfonds en het  Fonds Leefomgeving.  Is  he t  mogel i jk  

om met  het  winstsa ldo 2017 weer terug te  brengen naar de reserve soc iaa l  domein omdat  d ie  on t-

t rekk ing in  fe i te  ten onrechte p laatsvo nd u i t  d ie  reserve en  d ie  reserve ten goede moet  komen aan 

de zorg en n ie t  aan –kor t  gezegd - de tu inbouw en de u i tkoopbedragen voor woningen? Kan een 

spec i f icat ie  gegeven worden van de ont t rekk ingen van €  695.000, - -  en € 433.000, - -  u i tvoer ings-

programma SBK en kosten soc iaa l  domein?  

 
Antwoord:  

De reserve Soc iaa l  Domein betref t  een bestemmingsreserve waarb i j  de gemeenteraad bepaal t  

welke toevoegingen en ont t rekk ingen daaraan  p laatsv inden.  Er  is  geen wet te l i jke verp l icht ing om 

deze reserve ook daadwerkel i jk  aan u i tgaven Soc iaa l  Domein te  besteden.  Di t  be t ref t  spec i f iek  

gemeente l i jk  Bele id .  Op bas is  van de hoogte van  de reserve en he t  dest i j ds  bekende besteding s-

plan heef t  het  co l lege  de raad b i j  de begrot ing 2017 voorgeste ld  om een bedrag ad € 7,5  mi l j oen 
te  la ten vr i jva l len ten  gunste van de a lgemene middelen.  De raad heef t  d i t  voors te l  overgenomen.  

Gelet  op de  overschr i jd ingen in  het  soc iaa l  domein is  deze u i tname b i j  nader inzien n ie t  zo ve r -

s tandig gebleken.  
 

Voor de spec i f icat ie  van  de ont t rekk ingen zie  b i j gaand bestedingsplan.   

2017 
 

Saldo per 1 januari 2017 
 

27.153.950,59  

 
 

  
  

 
Stortingen 

storting cf raadsbrief meicirculaire 2016 318.499,00    

  

Voordelig saldo prod. B10 naar reserve soc dom 1.088.846,59    

  

Sociaal Domein/SBK rv 300.000,00    

  

Voordelig saldo prod. C15 naar reserve soc dom 828.544,25    

  

Voordelig saldo prod. C05 naar reserve soc dom 356.003,85    

  
structurele mutaties ikv het SBK en de mutaties effecten collegeconferentie SD 0,00    

 

 

 

 2.891.893,69  

 

     

 
Onttrekkingen 

Transformatie ontwikkelopgave Vitis 

95.000,00  

695.133,03  

 

 Voorkomen is beter dan genezen- alg toegankelijke voorz. (2017) 0,00  SBK 

 

 Voorkomen is beter dan genezen- waakvlamfunctie en cliëntenondersteuning (2017) 200.000,00    

 

 Voorkomen is beter dan genezen- finan. zelfredzaamheid (2017) 0,00  433.381,54  

 

 Voorkomen is beter dan genezen- ondersteuning vrijwilligers  en mantelzorgers (2017) 0,00  Overige kosten 

 

 Voorkomen is beter dan genezen- Westland gezond (2017) 10.533,87    

 

 Talenten ontwikkelen- taal, lezen (2017) 75.000,00    

 

 Talenten ontwikkelen- talentontwikkeling, uitval (2017) 87.393,44    

 

 Talenten ontwikkelen- uitval kwetsbare jongeren (2017) 43.859,80    

 

 Erbij horen en meedoen- van ontmoeting tot participatie (2017) 0,00    

 

 Erbij horen en meedoen- burgerinitiatieven (2017) 30.000,00    

 

 Gewoon thuis- samenwerken zorg voor thuis wonen (2017) 0,00    

 

 Gewoon thuis- geschikte woningen/aanpassingen woningen (2017) 0,00    

 

 Van denken naar doen- versterken gem. dienstverleing (2017) 0,00    

 

 Van denken naar doen- cluster DV (2017) 75.811,14    

 

 Samen komen we verder- betrekken van partners bij transformatie (2017) 0,00    

 

 Samen komen we verder- sociale Westland Agenda (2017) 0,00    

 

 Programma organisatie- programmaleiding en alg. ondersteuning (2017) 0,00    
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 Programma organisatie- communicatie en monotoring (2017) 1.621,62    

  

vorming fonds leefomgeving en duurzaamheidsfonds 7.500.000,00    

  

Invoering decentralisatie, overheveling uit 2014 202.965,54    

  

Voorkomen is beter dan genezen- alg.toeg.voorz. (2016) 596,93    

  

Voorkomen is beter dan genezen- financiële zelfredzaamheid (2016) 0,00    

  

Erbij horen en meedoen- van ontmoeting tot participatie (2016) 17.132,44    

  

Gewoon thuis- samenwerking zorg tot thuiswonen (2016) 17.185,36    

  

Gewoon thuis- aanpassingen woningen (2016) 1.862,58    

  

Samen komen we verder- betrekken partner transform (66705909) 9.135,85    

  

Programma organisatie- leiding en algemene ondersteuning (2016) 0,00    

  

Programma organisatie- communicatie, monitoring (66718019) 30.000,00    

  

Van denken naar doen- versterken gemeentelijke dienstverlening (66717009) 0,00    

  

1e ACT 2017: Samenwerking H4 en H10 (jeugdhulp) 60.000,00    

  

1e ACT 2017: Mantelzorgwaardering (500 extra aanvragen) 0,00    

  

1e ACT 2017: Nieuwkomers - ISK kleuterklas 0,00    

  

1e ACT 2017: Onderzoek slecht gesocialiseerde kinderen  0,00    

  

1e ACT 2017: Versterking pleegzorg(ouders) 0,00    

  

1e ACT 2017: Zelfstandigheidsacademie 's-Heerenloo 0,00    

  

1e ACT 2017: professionaliseren bieb en taalhuis 170.416,00    

  

nad. saldo prod. B05 van reserve soc dom 93.432,60    

  

nad. saldo prod. C10 van reserve soc dom 3.775.129,36    

 

 

  

-12.497.076,53  

 

 

  

  

2018 
 

Saldo per 1 januari 2018 
 

17.548.767,75  

 

Vraag 11:  

Op pagina 267  worden d iverse investe r ingen onder € 75.000, - -  n ie t  gespec i f iceerd.  Het  gaat  wel  

om een to taa l  bedrag van ru im € 7 mi l joen.  Kan daarvan  alsnog een spec i f icat ie  gegeven worden?  

 
Antwoord:  

Z ie  b i jgevoegde b i j lage.  

 

Vraag 12:  

W ie is  de gemeente l i jke ver tegenwoord iger  b i j  Juza /  W est land In f ra? W ordt  de oud -burgemeester  

per  1  ju l i  a ls  commissar i s  vervangen?  

 
Antwoord:  

De wethouders Sni jders  van Energ ie In f rast ructuur  en Van der  S tee van Financ iën zi jn  door het  

co l lege gemandateerd om de gemeente in  de Algemene Vergader ing van Aandeelhouders (AvA)  

van JUVA te ver tegenwoord igen.  De gemeente heef t  mevrouw J.C.  Meyboom-Fernhout  a ls  com-

missar is  voorgedragen ( in  samenwerk ing met  JUVA en een searchbureau).  De keuze om zel f  geen 

bestuurder  in  de  RvC zi t t ing te  la ten nemen is  in  l i jn  met  het  door  de raad vastgeste lde bele id s-

kader Governance Verbonden Part i jen .  Mevrouw Meyboom neemt daarmee de pos i t ie  a ls  commis -

sar is  van de oud-burgemeester  per  1  ju l i  2018 over .   

 

Vraag 13:  

Pagina 10:  Een afwi jk ing van €  400.000, - -  ten nadele van de begrot ing  wordt  geboekt  op “burg e-

meester  en wethouders” .  In  de toe l icht ing word t  aangegeven dat  d i t  wachtgelden en pens ioen  

z i jn .  Ook wordt  verwezen naar het  ver t rek van twee wethouders.  W elke berekening is  gevolgd 

voor d i t  bedrag?  Na he t  a fscheid van de  vi j f  over ige wethouders na de recente verk iezingen,  op 

hoeveel  komt d ie  post  d i t  jaar  u i t?  

 
Antwoord:  

De hoogte van de voorzien ing wachtgelden wethouders word t  bepaald door een deel  van de  opge-

bouwde wachtgeldrechten van de zi t tende wethouders en de opgebouwde wachtgeldrechten  van 

de reeds afget reden en/of  n ie t  herk iesbare  wethouders.  
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De voorzien ing wachtgelden wethouders is  me t  €  342.000 toegenomen (spec i f icat ie  b i j  v raag LPF -

7) .  

De noodzakel i jke hoogte  van de voorzien ing wachtgelden wethouders is  na de recente verk iezi n -

gen berekend op € 1 .412.000.  In  de 1 e
 actual isa t ie  2018 wordt  daarom een bedrag van €  697 .000 

in  de voorzien ing b i jgestor t .   

B i j  d i t  bedrag  is  rekening gehouden met  het  to taa l  van de opgebouwde rechten van de 5 n ie t  t e-

rugkerende wethouders.  Er  is  nog geen rekening gehouden met  eventuele  inkomsten van deze 

wethouders en  de opgebouwde rechten  van de n ieuwe wethouders.   

 

De voorzien ing wethouders pens ioen is  met  €  185.000 toegenomen.   

 

Vraag 14:  

Pagina 10:  Afgerekend in  de begrot ing a ls  gevolg van  asbest  door een minbedrag van € 800.000, -

-  op te  nemen.  Hoe is  de  s tand van  zaken op d i t  moment? Er was a l  €  1 mi l joen eerder  a fgeboekt  
en wat  is  de reë le verwacht ing wat  e r  nog b innen gaat  komen? W aarom duurt  de afwikkel ing zo 

lang? W at z i jn  kosten d ie  de gemeente inmiddels  heef t  moeten maken aan to ta le  advieskosten 

jur id ische b i js tand na he t  onts taan van de b rand to t  nu toe?  

 
Antwoord:  

De s tand van zaken op d i t  moment  is  dat  de Afde l ing bestuursrechtspraak  van de Raad van State 

in  mei  2017 het  beroep van  de e igenaren van de  afgebrande loods tegen de in  verband met  de 

asbestvervu i l ing aan hen opgelegde las ten onder bestuursdwang en het  verhaal  van de door  de 

gemeente gemaakte kosten van asbestsaner ing ongegrond heef t  verk laard,  zodat  in  rechte vast  i s  

komen te  s taan dat  de kosten van de door de  gemeente u i tgevoerde bestuursdwang op de  e igen a-

ren van de loods kunnen worden verhaald.  

Na de u i tspraak is  met  be ide e igenaren van de  loods contact  geweest  over  het  kostenverhaal ,  

waarb i j  door  hen in fo rmat ie  is  aange leverd over  hun mogel i jkheden to t  terugbeta l ing en hee f t  een 

advocatenkantoor  adv ies u i tgebracht  over  de  verschi l lende verhaalsmogel i jkheden.  Het  co l lege  

heef t  een bes l iss ing genomen over  de wi j ze van kostenverhaal ,  zodat  met  het  kostenverhaal  kan 

worden gesta r t .  De raad  za l  h ie rover  worden ge ïnformeerd .  Ook za l  er  dan een verwacht ing  ku n-

nen worden gegeven met  betrekk ing to t  het  bedrag dat  het  kostenverhaal  za l  gaan  opleveren.  

De afwikkel ing heef t  he laas ver t rag ing opgelopen doordat  de e igenaren van de lood s n ie t  eerder  

dan d i t  voor jaar  inzicht  konden geven in  hun f inanc ië le  s i tuat ie .  

Tussen 2015 en 2018 is  voor  de asbestbrand ru im € 279 .000 aan ju r id ische adv ieskosten g e-

maakt .  

 

 

 

 

Vraag 15:  

In  2017 heef t  de verkoop p laatsgevonden van de gemeentewer f   

‘ s -Gravenzande.  Inmiddels  deelde de wethouder  ons mede dat  €  1.3  mi l joen de net to -opbrengst  

was en dus ongeveer  € 600.000, - -  kosten  gemaakt  z i jn .  W aar kunnen we d ie  kosten in  de jaarr e -

kening terugvinden? W aarom heef t  pas de overdracht  p laatsgevonden in  2018 nu B oal  zo ’n  haast  
had en waarom heef t  Boal  voorzover het  z ich laa t  aanzien  to t  nog toe geen omgevingsvergunning  

aangevraagd en is  ook nog n ie t  met  de bouw voor de u i tbre id ing begonnen?  
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Antwoord:  

De kosten zi jn  gro tendeels  verantwoord  op de gemeentewerf  ’s  Gravenzande d ie  deel  u i tmaakt  

van de post  Overhead.  Deze  wordt  toegel icht  op b lz.  157 en verder .  Een ander deel ,  he t  saneren 

van de voormal ige tankgracht ,  va l t  onder programma G, product  G40.  

De jur id ische lever ing  van de bouwr i jpe grond heef t  p laatsgevond en nadat  a l le  werkzaamheden 

gereed waren.  De werkzaamheden voor het  saneren van de voormal ige tankgracht  l iepen nog door 

in  januar i  2018.  Vandaar  dat  de lever ing pas  in  2018 p laats  had.  BOAL heef t  de omgevingsve r-

gunning a l  aangevraagd en inmiddels  een pos i t ieve beschikk ing gekregen.  

 

Vraag 16:  

Pagina 13:  Kan een spec i f icat ie  gegeven worden van he t  bedrag  voor de voorzien ing  graf rechten  

van € 5 .2 mi l joen?  

 
Antwoord:  

De nadel ige afwi jk ing voor het  t re f fen van de  voorzien ing  graf rech ten ten opzichte van de  

beg ro t ing is  €  5,1  mln .  in  p laats  van € 5,2 mln.   

 

Mede omdat  de c i j fers  over  de voor l iggende ja ren nauwel i jks  zi jn  te  reproduceren a ls  gevolg 

van de gemeente l i jke her indel ing in  2004 is  e r  een theoret isch model  gehanteerd dat  de  

prakt i jk  zo goed mogel i j k  ben adert .  Voor a l le  in  gebru ik  zi jnde  graven/g rafke lders /urnen 

n issen (5.956) is  de gemiddelde ,  nog vo lgende,  rust termi jn  vastgeste ld .  Deze  bedraagt  13 

jaar .  Het  aanta l  nog  vo lgende rust jaren bedraagt  voor  genoemde graven in  to taa l  80.473 

jaar .  Op grond van e en ext rapolat ie  van het  graf recht  voor  een per iode van 10 jaar  naar 13 

jaar  is  een f ic t ie f  tar ie f  berekend van ru im € 61  per  rust jaar .  Hierdoor komt de dotat ie  voor  

de hers te lcorrect ie  op ca.  €  5,0 mln.  Di t  bet ref t  de onderbouwing voor a l le  lopende graven 

van vóór 2017.  

 

De vr i jva l  van de lopende graven van vóór 2017 is  o p bas is  van de verkoop van verschi l le n-

de par t icu l iere g raven/grafke lders /urnen n i ssen in  2017 berekend.  Voor het  1e jaar  va l t  

hierdoor € 212 .000 vr i j .  

 

In  2017 zi jn  de to ta le  inkomsten voor  grafrechten € 476.000 waarvan € 154.000 toebehoor t  

aan 2017.  

 

Opbouw (b l z.  283) :  

Vóór 2017  € 4.954.000 +/+  

Stor t ing lopende jaar  €    322.000 +/+  

Vr i jva l  in  2017(betref t  vóór  2017)  €    212.000 - / -  

Boekwaarde e ind 2017  € 5.064.000  

 

Vraag 17:  

Pagina 12:  W elke wegen zi jn  door de Provinc ie  aan de gemeente overgedragen in  het  zogenaa m-

de pro ject  W est land? Wat z i jn  de cr i ter ia  d ie  gevolgd worden b i j  deze overdracht?  

 
Antwoord:  

De genoemde éénmal ig  vergoeding heef t  be t rekk ing ingebru ikname en het  beheer en onde r-

houd van de betre f fende  pro jectde len van Wegenpro ject  West land.  Voorafgaand aan de i n-
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gebru ikname zi jn  er ,  ten  behoeve van de overdracht  opnamerondes geweest  met  beheerders  

van Prov inc ie  Zuid Hol land en gemeente West land.  De h ie ru i t  vo lgende restpunten zi j n  op-

gelost  door Prov inc ie  Zu id -  Hol land en  gemeente  West land.  De kosten d ie  in  d i t  kader zi jn  

gemaakt  door gemeente West land zi jn  vergoed door prov inc ie  Zuid Hol land á 0,1 mln.   

 

Vraag 18:  

Pagina 11:  Geste ld  word t  dat  door de ver t rag ing in  de vasts te l l ing van bestemmingsplan Ri jnvaart  

de getrof fen  voorzien ing  voor  ONW  verhoogd wordt  met  €  700.000, - - .  Hoe va l t  d i t  te  verk la ren? 

De Raad heef t  pas in  he t  voor jaar  kennis  genomen van he t  bestemmingsplan Ri jnvaart  en a ls  er  

een normale procedure b i j  de Raad van S tate zou zi jn  geweest ,  zou e r  toch ook ver t rag ing g e-

weest  z i jn .  Hoe va l t  deze verhoging te  r i jmen en  waar is  deze op gebaseerd? W aarom wacht  het  

Col lege zo lang –ongeveer t ien jaar -  met  een on twerpbestemmingsplan om dan vervo lgens te  

verwachten dat  de Raad  zonder meer en snel  ins temt.  Getu ig t  d i t  van goed bestuur?  

 

Antwoord Bele id :  

Het  opste l len en  in  procedure brengen van  een bestemmingsplan is  een langlopend proces.  Na 

een voorontwerp en een  ontwerpbestemmingsplan met  de nodige momenten van inspraak en 

zienswi j zen vo lgt  a ls  e indresul taat  de vasts te l l ing.  T i jdens d i t  proces zi jn  n ie t  zodanige s ignalen 

naar voren gekomen dat  de verwacht ing  was dat  de vasts te l l ing van het  bestemmingsplan nog een 

heike l  punt  zou zi jn .  Para l le l  lopend aan d i t  p roces waren met  on twikkelaars  en bouwers concep t-

afspraken gemaakt  over  de afname van de gronden en s tar t  bouw, onder voorbehoud vasts te l l ing 

bestemmingsplan.  Door het  n ie t  vasts te l len van het  bestemmingsplan zi jn  gemaakte concepta f -

spraken met  de ontwikkelaars  en bouwers komen te  verva l len c .q.  opgeschoven in  de t i jd .  Di t  

geef t  onzekerheid wat  zi ch in  het  kader van de  jaarrekening (momentopname) heef t  ver taa ld in  

een ext ra bedrag  in  de voorzien ing .  Het  a l  dan n ie t  vasts te l len van een bestemmingsplan is  

een bevoegdheid van de  raad.  Deze  bevoegdheid a lsmede een  eventuele procedure b i j  de  Raad 

van State  laat  onver le t  dat  het  n ie t  o f  la ter  vasts te l len van een bestemmingsplan kosten met  zich  

mee kan b rengen.  

 

Vraag 19:  

Pagina 11:  Opgenomen is  een bedrag van € 1 .9 mi l joen a ls  dek k ing in  het  ver l ies  van een nog op 

te  s te l len grondexplo i ta t ie  voormal ige  gemeente locat ie  Monste r .  Is  d i t  bedrag ook nodig a ls  het  

gemeentehuis  enkel  ve rbouwd wordt?  

 
Antwoord:  

Het  co l lege laat  een verd iep ingss lag maken voor  de a l ternat ieven s loop /her inr icht ing en 

hergebru ik .  Di t  bet ref t  zowel  ontwerp,  p rogramma, verkeer a ls  b i jbehorende f inanc ië le  

ef fecten.  Gestreefd word t  naar een raadsbehandel ing van de u i tkomsten in  oktober.  

Mocht  d i t  n ie t  lukken dan wordt  d i t  december 2018.   

 

 

Vraag 20:  

Pagina 11:  Kan aangegeven worden wat  nu de concrete resul ta ten  van de coal i t ie  HOT in  2017 

zi jn  geweest  en waarom zi jn  de be tref fende  bedragen n ie t  u i tgegeven in  2017 door ook andere 

organisat ies? Gaarne per  organisat ie  aangeven.  Is  d i t  geen reden om de bedragen te  sk ippen.  

Ook op pagina 25 wordt  aangegeven dat  het  p roces coal i t ie  HOT loopt .  

 
Antwoord:  
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De coal i t ie  HOT heef t  de  afge lopen twee jaar  s tappen geze t .  Hers t ructurer ing en Ontwikk e-

l ing hebben vorm gekregen.  Er  zi jn  voorwaarden geschapen om van bele id  to t  u i tvoer ing  te  

komen voor een toekomstbestendige g lastu inbouw:  

  Het ontwikkel ingsbedr i j f  van HOT is  act ie f ,  hee f t  substant ië le  middelen en boekt  

successen;  De gemeente West land werkt  in ten s ief  samen met  het  ontwikkel ingsb e-

dr i j f .  In  2017 is  41 ha her  ontwikkeld,  waarvan ca .  50% door tussenkomst  van het  

ontwikkelbureau.  

  Het r is icodragend kapi taa l  voor  energ ie kon onts taan mede door inzet  van HOT (R a-

bobank+ gemeente) ;  

  Het vers terken  en ontwikkelen van ondernemingen heef t  vorm gekregen in  het  pr o-

gramma ‘Onderneming2026 ’ ( in  2017 13 bedr i jven in  het  cursus - t ra ject  betrokken);  

Op bas is  van de doels te l l ingen met  HOT heef t  de  gemeente  West land een f inanc ië le  overee n-

komst  met  Prov inc ie  Zuid -Hol land.  Op bas is  van een aanta l  besproken (overheids)act iv i te i ten is  

er  een 50-50% regel ing met  de Prov inc ie .   De begrot ing 2017 bevat  de hoofdposten:  

-  Modern iser ing € 80.000 -  be langr i jks te opgave was het  ontwikkelen van een n ieuw inst r u-

menten om hers t ructu rer ing t e  bevorderen  door het  fac i l i teren in  het  verwi jderen van in  de 

weg l iggende woningen.  Per 1  februar i  is  Regel ing VORM, d ie  zich r icht  op het  verwi jderen 

van deze woningen,  in  werk ing getreden.  Een ander deel  van het  budget  was bedoeld om 

gebiedsmat ig  hers t ructu rer ing te  p lannen.  De is  u i te indel i jk  u i tgeste ld  vanwege de ver t r a-

g ing van de verdubbel ing van de ve i l ingroute/  mobi l i te i t .    

-  Energ ie €50.000 –  Belangr i jks te onderdelen is  he t  fac i l i teren in  onderzoek.  Begroot  was 

een onderzoek naar de  toekomstverwach t ing van  de energ iebehoef te  van  het  tu inbou w-

c luster ,  maar kon vanwege de oplever ing in  2018 n ie t  worden geboekt  in  2017.  

-  Doorst roming (mobi l i te i t )  €100.000 –  Belangr i jke  opgave was het  opze t ten van een mobi l i -

te i tsv is ie ,  welke u i te inde l i jk  deels  v ia  de MRDH  is  en wordt  u i tgevoerd in  2018.De kosten 

voor 2017 betro f fen de kosten gemaakt  voor  de MKBA en he t  onderzoek van Goudappel  

actua l isat ie  verkenning 2014 onder.  

 

In  to ta l i te i t  is  e r  in  2017 €88.000 overschot  geweest  op HOT.  

De oorzaak voor wat  be t ref t  de ov erschot ten op de over ige organisat ies  (€600.000 in  to ta l i te i t )  
i s  deels  ge legen in  de rechtmat igheidsdiscuss ie van b i jdragen van de gemeente l i jke overheid 

aan economische invester ingen.  Er  zi jn  incent ives voor bedr i jven d ie  daardoor n ie t  zi jn  doo r-

gegaan.  Er  zi jn  nog meerdere andere  factoren  waardoor ver t rag ing is  opgetreden in  besteding  

van de budget ten .  Het  tweede deel  van 2017 is  daardoor beïnv loed .  Tens lot te  t reden e r ,  zoals  

ook a l  in  de Jaarrekening 2017 aangegeven,  verschi l lende k le ine voorde len op in  2017 op he t  

terre in  van onder meer externe pos i t ioner ing (€ 90.000),  economisch bele id  (€  80.000) ,  coal i -

t ie  HOT (€ 88.000) en  Bio Boost  (€  90 .000),  onder meer doorda t  de u i tgaven door d iverse oo r -

zaken la te r  in  de t i jd  worden gedaan.  

 

 

 

Vraag 21:  

Pagina 15:  Aangegeven wordt  da t  a fwi jk ingen  onder -  en overschr i jd ingen  op lopende kredieten  

zich voordoen.  Opgemerkt  wordt :  “Bi j  deze  jaarrekening is  b i j  de nadel ige b i js te l l ingen onderzocht  
of  dekk ing mogel i jk  is  door het  a f ramen van beschikbaar geste lde kredie ten a ls  gevolg van gerea-

l iseerde onderschr i jd ingen of  door b i j raming van  de verwachte c .q.  reeds  gereal iseerde inko m-

sten” .  Daaronder s taa t  een s taat je ,  maar da t  is  zonder nadere toe l icht ing  n ie t  te  begr i jpen.  Kan 
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die toe l icht ing vers t rekt  worden en zi jn  d i t  de  enige geval len  waar in  de correct ies  p laatsvinden 

zoals  in  het  h iervoor gec i teerde deel  wordt  aangegeven?  

 
Antwoord:  

In  het  op b l z.  15  opgenomen overzicht  zi jn  de b i j s te l l ingen van invester ingskredieten opg e-

nomen d ie n ie t  gecompenseerd konden worden door g ereal iseerde  onderschr i jd ingen of  door 

b i j raming van  inkomsten .  Op b l z.  16 zi jn  per  p rogramma deze n ie t  gecompenseerde afwi j -

k ingen in  hoofd l i jn  toege l icht .  

 

Vraag 22:  

Pagina 16:  Plaberum hel l ingbaan s t randopgang Molens lag Monster .  Koppel ing zou hebben  p laats-

gevonden “aan het  p ro ject  s t randhuis jes en het  opste l len van de kustvis ie ” .  Het  kred iet  is  €  
50.000, - -  hoger dan voorzien.  Gaarne een nadere toe l icht ing h ierop en welke kosten zi jn  g e-

maakt? De s t randhuis jes  zouden toch n ie t  doorgaan en welke voorber e id ingskosten zi jn  dan voor  

het  over ige nog in  2017 gemaakt?  

 
Antwoord:  

Tot  31-12-2017 is  €  35.302 aan voorbere id ingskosten gemaakt ,  waarvan € 1600 in  2017.  De 
technische mogel i jkheden voor de hel l ingbaan zi jn  onderzocht .  Di t  heef t  geresul teerd in  een 

voor lop ig-ontwerp en b i jbehorende kostenraming .  De vergunningsprocedure en de nadere 

werkvoorbere id ing zi jn  vervo lgens 'on hold '  geze t ,  omdat  er  nog geen helderheid was over  

de u i tkomsten van  de kustv is ie .  De ophoging van  het  kred iet  met  €  50.000 is  gedaan om,  b i j  

een pos i t ie f  bes lu i t  over  de hel l ingbaan in  het  kader van de kustv is ie ,  de noodzakel i jke 

voorbere idende werkzaamheden af  te  kunnen ronden.  

 

Vraag 23:  

Pagina 17:  Daar wordt  opgevoerd  dat  voor  de aanpass ing werf  Naaldwi jk  een bedrag aan  kosten  

gemaakt  is van €  126.000, - - .  Dat  bedrag is  toch ve le malen hoger dan € 126.000, - - .  Er  za l  een 

beschikk ing van de MRDH voor de her inr icht ing subs id ie?  

 
Antwoord:  

Het  pro ject  aanpass ing werf  Naaldwi jk  is  gereal i seerd door het  toepassen van een her  p r ior i ter ing 

b innen het  so l i ta i re  u i tvoer ingsprogramma voor grootschal ige act iv i te i ten verkeersvei l igheid 2017.  

Met  deze her  pr io r i ter ing  b innen het  programma is  f lex ibe l  ingespeeld op het  maatschappel i jke 

nut  en noodzaak.  Het  genoemde bedrag van € 126.000, - -  hee f t  bet rekk ing op de meerkosten op 

het  to ta le  invester ingskrediet  voor  rea l isat ie  van  het  so l i ta i re  u i tvoer ingsprogramma . De genoem-

de subs id ie  met  beschikk ing d.d.  10 -11-2017 is  benoemd in  paragraa f  2 .2.5 van deze  jaarrek e-

n ing.       

 

Vraag 24:  

Pagina 17:  Verwezen wordt  naar de  zogenaamde s te lpost  s turen op kapi taa ls lasten.  De lopende 

invester ingen  worden b i jgeste ld  voor een bedrag  van per  sa ldo b i jna €  1.3 mi l joen voordel ig .  Is  de 
Provinc ie  inmiddels  akkoord met  deze s te lpost? Kunnen we de correspondent ie  met  de Pr ovinc ie  

h ieromtrent  kr i jgen?  

 
Antwoord:  

De s te lpost  s turen op kapi taa l las ten wordt  door  de gemeente in  de begrot ing nu aangemerkt  

a ls  een inc identeel  dekk ingsmiddel .  De s te lpost  te l t  derhalve n ie t  meer mee voor  het  s t ru c-
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turee l  begrot ingsevenwicht .  De prov inc ie  heef t  daarom zowel  over  de begrot ing 2017 a ls  

2018 geen opmerk ingen meer gemaakt  over  deze  s te lpost .  Er  is  dan ook geen sprake van 

recente correspondent ie  met  de  prov inc ie  over  deze spec i f ieke s te lpost .  

 

Vraag 25:  

Pagina 18:  Gemeld word t  dat  er  2 0  processen zi jn  waar de  Verb i j zonderde In terne Contro le  2017 

heef t  p laatsgevonden.  Kan een verdel ing gemaakt  worden welke VIC’s  door de accountant  ve r -

r icht  z i jn  en welke even tueel  ook door derden zi jn  opgemaakt .  Kan de  Raad d ie  VIC’s  ontvangen 
en wat  nu p rec ies d ie  V IC’s  inhouden.  

 
Antwoord:  

Vers tegen heef t  in  haar  ro l  a ls  adv iesbureau,  en  dus n ie t  in  haar  ro l  a ls  gemeente l i jk  accou n-

tant ,  3 VIC’s  u i tgevoegd.  De over ige  VIC’s  zi jn  u i tgevoerd door en  onder verantwoordel i jkheid  van 
de organisat ie  waarb i j  ook (deels)  gebru ik  is  gemaakt  van exte rne capac i te i t .  

 

De VIC’s  hebben a ls  doe l  om de desbetref fende proceseigenaar zekerheid te  geven over de  kwal i -

te i t  van d iens processen .  De VIC’s  bevat ten u i tgebre ide en gedeta i l leerde in format ie .  Namens de  
raad worden deze a l  beoordeeld door de  accountant .  De accountan t  maakt  zi jn  bev ind ingen ve r-

vo lgens v ia  Management le t ter  en accountsverk la r ing kenbaar aan de raad.  De cont ro le  namens  de 

raad wordt  dus a l  verzorgd.  

Tot  en met  het  con tro le  jaar  2017 vonden VIC’s  voornamel i jk  gegevens ger icht  (contro le  op ou t-

put)  p laats  waarb i j  v ia  een s teekproef ,  door middel  van een check l is t ,  het  onderzoek werd u i tg e -

voerd.  Vanaf  het  contro le  jaar  2018 worden de  contro les meer procesmat ig  ingestoken waarb i j  

meer een oordeel  over  het  proces wordt  gegeven (opze t ,  bestaan en werk ing) .  Over igens wordt  de  

VIC ook h ie r  nog wel  met  een s teekproef  en een check l is t  u i tgevoerd.  

 

Vraag 26:  

Pagina 19:  W elke bestemmingsplannen zi jn  rond 2012 n ie t  geactual iseerd en waaru i t  b l i jk t  da t  

deze wel  in  overeenstemming zi jn  met  de  Verordening Ruimte 2014?  

 
Antwoord:  

Het  merendeel  aan p lannen is  rond 2012 geactual iseerd.  Op d i t  moment  vo ldoen onze p la n-

nen aan de Verordening Ruimte 2014,  wat  b i j  de beantwoord ing  van de vragen in  het  kader 

van het  in terbes tuur l i jk  toezicht  ook is  aangegeven.  Ambte l i jk  is  d i t  a fgestemd met  de  Pr o -

v inc ie  en op de ind icator  is  dan ook de score groen ingevuld.   

 

Vraag 27:  

Pagina 21:  W aar z i jn  de verschi l len tussen de  Provinc ie  en de  gemeente op gebaseerd a ls  het  

gaat  over  de aan ta l len te  hu isvesten s ta tushouders?  

 
 

 

Antwoord:  

Het t i jds t ip  van admin is t reren veroorzaakt  een verschi l .  Wi j  reg is t reren a ls  “ rea l isat ie  taa k-

ste l l ing”  op het  moment  van aanbieden en koppe len met  een woning ,  terwi j l  het  COA het  
moment van ondertekening huurcontract  pas zie t  a ls  “ rea l isat ie  taakste l l i ng” .  De Prov inc ie  
als  toezichthouder,  maakt  a l leen gebru ik  van de of f ic ië le  c i j fers  vanui t  COA.  
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Vraag 28:  

Pagina 26:  Meld ing word t  gemaakt  dat  in  het  W HC door de  gemeente een  aanta l  werkplekken g e-

huurd worden en een bus iness lounge.  W at  z i jn  de to ta le  kosten h iervan  en voor hoeveel  jaren  is  

het  contract  aangegaan?  

 
Antwoord:  

Zoals  wi j  uw Raad h ierover  hebben ber icht  per  b r ie f  op 1 -2 -2018 ( zie  corsanr:18-0011422)  

zi jn  de to ta le  kos ten voor 3  werkplekken en bus iness lounge in  WHC voor  3 jaar  in  to taa l  €  
57.960, -  

 

Vraag 29:  

Welke lobbyact iv i te i ten worden ingezet  en wat  heef t  dat  in  2017 gekost?  

 
Antwoord:  

Het  doel  van onze publ ic  a f fa i rsact iv i te i ten is  he t  vers terken van de pos i t ie  van  West land door 

middel  van belangenbehart ig ing en bele idsbeïnv loeding.  We volgen nauwlet tend de Haagse b e-

le idsagenda op voor West land belangr i jke doss iers  zoals  de  energ iet rans i t ie ,  mobi l i -

te i t /bere ikbaarheid  en de g lastu inbouw, en we verb inden deze met  onze  West landse bele idsagen-

da.  Hiervoor zet ten wi j  ook in  op vers terk ing van onze contacten  met  de verschi l lende re levante 

Min is ter ies  en  van onze contacten met  Tweede Kamer leden.   

 

Di t  vergt  een gezamenl i j ke inzet  van de verschi l l ende bele idsmedewerkers  en be stuurders  b innen 

de gemeente West land en een goede afs temming  met  par tners  a ls  de Prov inc ie  Zuid -Hol land,  d i -

verse brancheorganisat ies  en het  bedr i j fs leven.  

 

Voorbeelden van onze inze t  zi jn  de  act iv i te i ten in  het  kader van de energ iet rans i t ie  (o .a .  Wes t-

landse propos i t ie  voor  het  Warmtesysteem West land aan Min is ter  Wiebes in  re la t ie  to t  de opgave 

voor terugdr ing ing van het  laagcalor isch gasverbru ik) ,  onze lobby voor  de A4 -A20 corr idor  (ge-

r icht  op het  BO MIRT waarb i j  we o .a.  samenwerken met  de Prov inc ie  Zuid -Hol land en het  Ri jk )  en 

onze inzet  voor  de k l imaat ta fe ls  Mobi l i te i t  en Landbouw en Landgebru ik .  

 

Voor onze Europese lobby r ichten wi j  ons voornamel i jk  op de vers terk ing van het  g lastu inbou w-

c luster .  We bouwen aan een netwerk van  Europese tu inbouwregio ’s  (ERIAFF) om te  zorgen voor  

Europese erkenning  van het  be lang en de  toegevoegde waarde van  de g lastu inbouw en een  bet e -

re pos i t ie  van tu inbouw op de Brusselse bele idsagenda.  Zo leveren  we inbreng voor n ieuwe wet -  

en regelgev ing zoals  het  n ieuw Gemeenschappel i jk  Landbouwbele id  en lobbyen we in  samenwe r-

k ing met  ons bedr i j fs leven voor subs id ies.  Voor onze Europese lobby werken we o.a .  samen met  

de Topsector  Tuinbouw en Ui tgangsmater ia len,  LTO Glaskracht  Neder land,  Greenport  Neder land  

en de verschi l lende tu inbouw lobby is ten in  Den Haag en Brussel .  

 

Wat  heef t  dat  in  2017 gekost :  

De tota le  kosten  voor publ ic  a f fa i rs  in  2017 bedragen € 5.212,48.  

 

Vraag 30:  

Pagina 27:  Biobase is  u i teraard een zeer goede ontwikkel ing,  maar u i t  hetgeen in  het  jaa rvers lag 

wordt  opgemerkt ,  b l i jk t  dat  een en ander  n ie t  ech t  voor tvarend loop t .  W elke kosten zi jn  to t  nog 

toe door de gemeente h ier in  gestopt  en op  welke  wi j ze kan beter  gestuurd worden op  resul taat?  
 

tel:18-0011422
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Antwoord:  

Bio based economy wordt  u i tgevoerd v ia  Greenport  West  Hol land (GPWH).  Het  ontwikkelen 

van n ieuwe verd ienmode l len b innen de g lastu inbouw en het  vers terken van de c i rcu la i re  

economie is  een van de p i j lers  van GPWH. GPWH maakt  zich s terk  voor het  ontwikkelen van 

n ieuwe in i t ia t ieven door het  fac i l i teren h ie rvan.  Zo is  er  een ondernemersplat form act ie f  

waar ondernemers met  e lkaar  n ieuwe in i t ia t ieven  bespreken Gemeente ondersteunt  GPWH 

jaar l i jks  met  €  50.000 voor de u i tvoer ing .   

Naast  GPWH is  West land lead par tner  in  het  BioBoost  pro ject .  In  d i t  in te rnat ionale pro ject  

s taat  het  ontwikkelen van concrete pro jecten cen traa l .  He t  gaat  dan  b i jvoorbeeld om de 

kweek van insecten,  ontwikkel ing van ins ta l la t ies  en machines voor  verwerk ing van pr o-

ducten en het  winnen van inhoudsstof fen voor  welzi jn ,  gezondheid  en cosmet ica producten.  

Di t  pro ject  word t  nagenoeg vo l led ig gef inanc ierd vanui t  het  Europese 2 Zeeën programma. 

In  de begrot ing  s taan u i tgaven voor West land geraamd ad € 848.650 .   

1 .Vanui t  het  2  Zeeën p rogramma kr i j gen we  € 510.000 subsid ie  (57,5%)  

2 .Van de prov inc ie  kr i jgen we    € 127.297 subs id ie   
3 .Van de par tners  v ia  ops lag    € 100.000  

Totaal    € 737.297  

Het tekor t  ad € 111.353 is  gedekt  v ia  in terne u ren verspre id  over  4  jaren.    

 

Het  ontwikkelen van n ieuwe producten  in  een bestaande markt  vraagt  om heror iënte r ing in  

de keten.  Tuinders  moeten zich naast  de tee l t  van producten or iën teren op b i jvoorbeeld de 

papier -  en kar ton industr ie  om te  komen to t  b iobased verpakk ingsmater iaa l .  Daar b i j  lopen ze 

bovendien nog op tegen wet te l i jke e isen te rwi j l  de bus iness case mager i s .  Hetze l fde geld t  

voor  de tee l t  van inhoudsstof fen voor b i jvoorbeeld de cosmet ische indust r ie .   

 

PvdA Westland  

 

Vraag 1:  

Op b lz.  9  wordt  het  rekeningresul taat  samengevat .  Daaru i t  b l i jk t  dat  het  jaarrekeningresul taat  van 

8,6 mi l joen voor 8  mi l joen ont t rokken wordt  u i t  de reserves,  voornamel i jk  door het  vr i j va l len  van  

voorzien ingen voor de g rondexplo i ta t ies .  Is  d i t  n ie t  een koek je van e igen  deeg?  

 
Antwoord:  

Neen,  de vr i jva l  vanui t  een voorzien ing (omdat  een r is ico voor de gemeente bv is  gedaald)  

is  een reëel  voordeel  voor  de gemeente l i jke explo i ta t ie .  

Over igens maakt  het  genoemde bedrag van € 8  mi l joen,  geen  deel  u i t  van de ont t rekk ingen 

aan de reserves maar van de explo i ta t ie las ten (op pagina 9 het  bedrag van € 247,4 mi l -
joen) .  De  pagina ’s  10 to t  en met  14 bevat ten  over igens een analyse van de oorzaken van 
het  rekeningresul taa t .  

 

 

 

Vraag 2:  

Di t  laats te vo l led ige  jaar  van he t  co l lege l i jk t  de economische s t imuler ing het  k ind van de reke-

n ing geworden.  Op a l le  onderdelen l i jk t  een ton overgebleven  met  een to taa l  van  600.000 euro.  

Voor het  eers t  in  ja ren heef t  d i t  ook gele id  to t  minder bedr i j fsvest ig ingen.  Komt d i t  door  de pers o-

nele wissel ingen in  het  co l lege of  z i jn  er  andere oo rzaken aan te  wi jzen?  
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Antwoord:  

De oorzaak is  deels  ge legen in  de rechtmat igheidsdiscuss ie van b i jdragen van de gemeente l i jke 

overheid aan economische invester ingen.  Er  zi jn  incent ives voor bedr i jven d ie  daardoor  n ie t  zi jn  

doorgegaan.  Er  zi jn  nog meerdere  andere  factoren waardoor ver t rag ing is  opgetreden in  best e-

d ing van de budget ten .  Het  tweede deel  van 2017 is  daardoor be ïnv loed.  Tens lot te  t reden er ,  z o -

a ls  ook a l  in  de Jaarrekening 2017 aangegeven,  verschi l lende k le ine voordelen op in  2017 op het  

terre in  van onder meer externe pos i t ioner ing (€ 90.000),  economisch bele id  (€  80.000) ,  coal i t ie  
HOT (€ 88.000) en Bio Boost  (€  90.000),  onder  meer doordat  de u i tgaven door d iverse oorzaken 
la ter  in  de t i jd  worden gedaan.  

 

Vraag 3:  

Op b lz.  38 en  b lz.  56 wordt  gesp roken van he t  MKB- invester ingsfonds waaru i t  de geplande u i tg a-

ven (ont t rekk ingen)  van 400.000 euro in  2017 n ie t  z i jn  gedaan.  Toch komt op b lz.  282 een opn a-

me van 130.000 euro u i t  d i t  fonds ter  sprake.  Di t  fonds s taat  n ie t  genoemd b i j  de reserves en 

voorzien ingen van  de gemeente.  Hoeveel  ge ld  z i t  er  in  d i t  fonds,  wie beheert  dat  en waar  kan de 

f ract ie  van de PvdA dat  in  de jaarrekening terugv inden?  

 
Antwoord:  

Het  invester ingsfonds MKB is  geen bestemmingsreserve,  maar een  inc identeel  beschikbaar g e-

s te ld  budget .  

Op b ladzi jde 282 word t  abus ievel i jk  een s tor t ing  genoemd u i t  het  investe r ingsfonds MKB. Di t  is  

niet  ju is t .  De  s tor t ing van € 130.000 voor  het  ge lu idscherm Vogela er hee f t  p laats  gevonden vanui t  

de verkoop taakste l l ing vastgoed (zie  ook Prorap 2017).  Het  sa ldo van het  invester ingsfonds MKB 

dat  per  31-12-2017 is  overgebracht  naar 2018 bedraagt  €  352.000.  

Het  invester ingsfonds MKB wordt  beheerd door  de s tuurgroep MKB Invester ingsfonds West land.  

Hiervan is  de wethouder  economische zaken (voorheen Theo Dui jvest i jn  en nu  Kar in  Zwinkels )  de 

voorzi t te r .  Hiernaast  bes taat  de s tuurgroep u i t  toegekende leden vanui t  het  bestuur  MKB Wes t-

land en een ambte l i jk  secretar is .  

 

Vraag 4:  

Op b lz.  138 word t  gemeld dat  er  771  handhavingsgeval len waren waarvan 70 in  2017 zouden wo r -

den aangepakt .  Er  b l i jken maar l ie fs t  87 geval len  afgerond zi jn .  Zoals  we a l lemaal  weten hopen 

we in  2018 de  bes lu i tvorming rond het  meest  aansprekende handhavingsgeval ,  de  Ols thoor n-

ranch,  a f  te  ronden.  Hoeveel  grote,  aansprekende,  toonaangevende handhavin gsgeval len zi jn  e r  

nog en zi jn  d ie  a l lemaal  in  behandel ing?  

Antwoord:  

Gedurende de CWP 2015-2018 per iode zi jn  87 p r ior i ta i re  doss iers  bestuur l i jk  a fgerond 

(pr imai r  bes lu i t ) .  Eind 2017 bedroeg het  aanta l  onder handen werk 40 doss iers .  Op datum 

21 jun i  2018 bedraagt  het  aanta l  onder  handen werk 55 doss iers .  Het  co l lege behandel t  

de doss iers  op bas is  van de vastgeste lde handhavings strateg ie inc lus ie f  b i jbehorende 

pr ior i ter ing .  

 

Vraag 5:  

Op b lz.  42 s taat  dat  de  woonvis ie  ver taa ld is  in  het  naar voren  halen van de bouw van soc ia le  

huurwoningen.  Hierb i j  wordt  expl ic ie t  de Tuinen van Lely genoemd.  Kunt  u  aangeven welke p r o-

jec ten met  soc ia le  woningbouw naar voren zi jn  gehaald en hoeveel  ext ra  soc ia le  huurwoningen d i t  

op lever t?  
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Antwoord:  

Het  naar  voren halen van de bouw van soc ia le  huurwoningen speel t  exp l ic ie t  op de locat ie  Tuinen 

van der  Le ly .  In  2016 heef t  uw raad h ier toe bes loten om de druk op de soc ia le  huurmarkt  te  ve r-

minderen .  Na verder  onderzoek b leek deze  locat ie  n ie t  op zichze l f  s taand ontwikkeld te  kunnen 

worden,  daarom maakt  ‘ ’Tu in van der  Le ly ’ ’  nu onderdeel  u i t  van he t  grotere t ransfo rmat iegebied.  
Daardoor  is  er  voor  deze locat ie  minder sprake van het  versnel len van de ontwikkel ing van soc i a -

le  woningbouw. In  de  voorbere id ingen voor  de ontwikkel ing van he t  gebied worden verschi l lende  

woningbouwprogramma’s (scenar io ’s )  doorgerekend en de u i te indel i jke keuze is  aan de gemee n-

teraad,  u i te raard is  één  van de door te  rekenen scenar io ’s  confo rm het  raadsbes lu i t  van 2016.  Het  
exacte aanta l  te  bouwen woningen op ‘ ’Tu in van de Lely ’ ’  is  nog n ie t  bekend.      

 

Vraag 6:  

In  2017 zi jn  de eers te prestat ieafspraken gemaakt  (b lz .  43)  om de  woonopgave van de  W oonvis ie  

te  rea l iseren.  Kunt  u  per  woningcorporat ie  (en voor het  to taa l )  aangeven hoeveel  soc ia le  huurw o-

n ingen vo lgens  deze  afspraken worden verkocht ,  naar de vr i je  secto r  worden overgeheveld en 

worden ges loopt?  Hoeveel  woningen worden h ie rvoor vervo lgens teruggebouwd en halen  we 

daarmee de afgesproken  1500 ext ra soc ia le  huurwoningen?  

 
Antwoord:  

Het  a lgemene voor raadbele i d  van de corpora t ies  s taat  verwoord in  het  scheid ingsvoorste l  

DAEB /  n ie t -DAEB van  de corporat ies  (dus het  deel  van de voorraad  dat  “soc iaa l ”  b l i j f t  en 
het  deel  dat  b i j  mutat ie  ge l ibera l iseerd of  ve rkocht  kan worden).  De prestat ieafspraken he b-

ben de focus op de komende 4 jaar  en kunnen jaar l i jks  worden her i jk t .   Wonen Water ingen 

wi l  jaar l i jks  max.  7  woningen verkopen,  Arcade max.  17 woningen.  Wonen Water ingen en 

Arcade wi l len  beide de soc ia le  voorraad la ten  toenemen.  Bi j  Wonen Water ingen is  in  hun 

soc ia le  voorraad ca.  1620 woningen in  2018 en zi j  zet  in  op een soc ia le  huurvoorraad van 

ca.  2 .100 woningen in  2022.  Arcade zet  in  op een jaar l i jkse groei  van haar voorraad met  ca.  

80 woningen.  Beide ambi t ies  betekent  dat  de  opgave van 1.500 gehaald moet  kunnen wo r -

den.  Wel  moeten deze ambi t ies  deels  nog  ver taa ld worden in  concrete p ro jecten.  In  de to t a-

le  opgave vanui t  de Woonvis ie -ambi t ie  van 1.500  soc ia le  n ieuwbouwhuurwoningen to t  2030 

zi t ten we in  de  to ta le  p rogrammering nu op ie ts  meer dan hel f t  van deze  ambi t ie .    

 

Vraag 7:  

Welke s tappen onderneemt het  co l lege om de andere bouwopgave in  de midden -huur en betaalba-

re koop te  rea l ise ren?  

 
Antwoord:  

Door in  de  programmering van woningbouwpro jecten in  te  zet ten op  een afgewogen mix  van 

soc ia le  huur,  v r i je  secto r  huur ,  be taalbare koop én daarnaast  “marktsegment ” .  Ui tgangspunt  
daarb i j  is  de “35% betaa lbaar ”,  zoals  verwoord in  de gemeente l i jke Woonvis ie .  Bi j  k le inere 
pro jecten ( to t  ca.  25 woningen) is  het  n ie t  a l t i jd  mogel i jk  om zowel  soc ia le  huur,  v r i je  secto r  

huur en betaalbare koop  te  rea l iseren,  omdat  d i t  dan een te  “versn ipperd”  programma op 
zou leveren .  In  dat  geva l  wordt  een afweging gemaakt  van aan  welk  segment  in  een dorp 

het  groots te tekor t  is  (b i jv .  soc ia le  huur o f  ju is t  betaalbare koop)en  dan wordt  op  dat  spec i -

f ieke segment  ingeze t .  B i j  veel  n ieuwbouwprogramma’s is  de programmer ing a l  vastgelegd 
in  overeenkomsten  met  ontwikkelaars .  Wi j zig ingen in  de programmering zi jn  daardoor n ie t  

a l t i jd  meer (d i rect )  moge l i jk .  Wel  kan in  over leg getreden worden met  on twikkela ars  om op 

bas is  van u i tgangspunten van de gemeente l i jke Woonvis ie  de programmering te  wi j zigen .  
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Vraag 8:  

Na de s tar ters len ing wordt  ook de b l i j vers len ing geïnt roduceerd.  W at  schets t  de verbazing van de  

PvdA a ls  we vervo lgens op b lz.  278 lezen dat  e r  nog g een b l i j vers len ingen zi jn  vers t rekt .  Is  deze  

mogel i jkheid wel  b i j  de doelgroep bekend? Volgens de ind icator  op b lz.  44 zi jn  e r  112 s tar ters l e-

n ingen vers t rekt  maar  op b lz.  277 s taat  dat  u i t  de reserve a l leen 382 .773 euro is  ont t rokken voor 

rente-  en beheerskosten .  Hoeveel  s tar ters len ingen zi jn  e r  nu vers t rekt  in  2017 en hoeveel  ge ld 

was daarmee gemoeid?  

 
Antwoord:  

Er  zi jn  in  2017 inderdaad geen Bl i jvers len ingen vers t rekt .  Begin  2018 is  de eers te Bl i j -

vers len ing in  West land vers t rekt  en e r  is  ook een  n ieuwe aa nvraag  voor een Bl i jvers len ing 

ingediend.  Er  worden versch i l lende communicat iemiddelen ingezet  om de Bl i jvers len ing o n-

der  de aandacht  te  brengen (naast  in fo rmat ie  op  gemeentepagina,  ook b i jv .  mai l ing aan  60 -

p lussers  en in format ievestrekk ing t i jdens een (We st landse) beurs  “ langer  ze l fs tandig  w o-

nen” in  maart  d i t  jaar .    

Wat  betref t  de Star ters len ing:  Er  zi jn  112 s tar te rs len ingen vers t rekt  in  2017.  De reserve is  ing e-

s te ld  voor de kosten (beheerskosten,  rentekosten)  van de s tar ters len ing en zegt  dus n ie ts  over  

het  u i ts taande bedrag aan s tar ters len ingen.   

 

Vraag 9:  

Op b lz.  58 komt een aan ta l  aankopen en verkopen van g rond voor bouwpro jecten aan de orde .  

Sinds december 2016 heef t  de raad toestemming  gegeven om het  pro ject  Dr iesprong  in  Kwint s-

heul  op te  s tar ten.  Hi ervoor is  een jaar  ge leden het  voorkeursrecht  gemeenten op het  gebied  g e-

legd zodat  de gemeente eers te recht  van aankoop heef t .  W aar kan de PvdA de grondaankopen in  

d i t  pro ject  te rugvinden?  

 
Antwoord:  

Voor het  p ro ject  De Dr iesprong hebben er  nog geen grondaankopen p laa tsgevonden.  Hie r -

voor is  nog geen kredie t  beschikbaar.  

 

Vraag 10:  

Op b lz.  277 word t  de Reserve Volkshuisvest ing beschreven.  In  het  doel  van deze reserve is  het  

s t imuleren van  soc ia le  woningbouw weggeval len.  Is  d i t  bewust  o f  is  er  een andere reserve  voor 

het  a fdekken van explo i ta t ie tekor ten soc ia le  won ingbouw waarvan de PvdA n iet  weet?  

 
Antwoord:  

Het vermelde doel  van de Reserve Volkshuisvest ing is  geformuleerd zoals  voorgaande jaren:  “o n-

ders teuning s tar te rs  en senioren op de woningmark t  en bevorder ing doors t roming op de wonin g-

markt ” .   Een  b i jdrage aan soc ia le  woningbouw behoort  vo lgens deze doe ls te l l ingen nog s teeds to t  

de mogel i jkheden,  zi j  he t  wel  dat  de “soc ia le  grondpr i j zen”  in  2017 zi jn  ver laagd,  waardoor een 
bi jdrage aan n ieuwe (corporat ie)pro jecten in  dat  kader daardoor  minder noodzakel i jk  l i jk t .   

 

Vraag 11:  

Van a l le  programma's  l i j ken de programma's  Ste rke Samenleving en Ondersteuning,  zorg en  Pa r -

t ic ipat ie  weer  de k ind van de rekening te  z i jn .  Op a l le  onderdelen zi jn  tonnen overg ebleven.  Het  

va l t  ontze t tend op da t  b i j  nagenoeg a l le  onderdelen (12 keer)  van d i t  programma de vo lgende zi n -

snede s taat :  
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“Er  is  sprake van  en onderschr i jd ing op de u i tgaven SBK 2017 doorda t  de  format ie  nog n ie t  op 
sterk te was.  De fo rmat ie  is  nu op s terk te waardoor aan de pro jecten u i t  het  SBK wordt  gewerkt . ”  
Kunt  u  deze zinsnede nader toe l ichten waarb i j  u  aandacht  besteed aan hoeveel  fo rmat ie  op welke 

afde l ingen en verbonden par t i jen in  d ienst  was,  tekor t  was en aangenomen is?  

 
Antwoord:  

Met  de zinsnede word t  gedoeld op de format ie  van de ambte l i jke organisat ie  van Gemeente  Wes t-

land en n ie t  op de  format ie  van verbonden par t i j en.   

Het  is  ge let  op  de capac i te i t  en de lopende urgent ies  van d i t  moment  n ie t  mogel i jk  u  te  voorzien 

van een spec i f ieke rapportage ove r  de  personele ontwikkel ingen in  2017 voor het  c luster  be le id  

soc iaa l  domein.   

 

Vraag 12:  

Gezien de vor ige  vraag kunt  u  ook aangeven welke act iv i te i ten  n ie t  (vo l led ig)  z i jn  u i tgevoerd en 

to t  welke p roblemen (verschi l lende ind icatoren lopen op of  da len n ie t  mee met  de landel i jke 

t rend) en wacht l i js ten d i t  ge le id  heef t?  Ter  geheugensteun noemt de PvdA nog even de act i v i te i -

ten waarb i j  deze zinsnede s taat :  

◦  Accent  Part ic ipat iemaatschappi j  met  goede bas is funct ies  

d ichtb i j  

◦  ac t iv i te i t  ve rs terken van preven t ie  ( B10 2,2 mi l joen ove r-

schot)  

•  Accent  Goed onderwi js  en adequate onderwi jsvoorzien ingen  

◦  ac t iv i te i t  onders teuning brede schoolontwikkel ing  

•  Accent  Soc ia le  W est landagenda  

◦  ac t iv i te i t  opste l len Soc ia le  W est landagenda  

•  Accent  Cont inu ï te i t  van de bedr i j fsvoer ing (B05 2,7 mi l joen 

overschot )  

•  Accent  Part ic ipat iemaatschappi j  met  goede bas is funct ies  

d ichtb i j  

◦  ac t iv i te i t  samenhang aanbrengen in  bas is funct ies  

◦  ac t iv i te i t  u i tbouw aanbod voorzien ingen brede doelgroep m i-

n ima 

•  Accent  Duurzame arbeidsmark t  

◦  ac t iv i te i t  u i t voer ing par t i c ipat iewet  

◦  ac t iv i te i t  u i tbouwen MVO W est land  

•  Innovat ieve woon-  en vervoersconcepten  

◦  ac t iv i te i t  u i t voeren p i lo t  innovat ie f  woonconcept  

◦  ac t iv i te i t  ontwikkelen innovat ieve vervoersconcepten  

 
Antwoord:  

Z ie  ook antwoord vraag 42 WV. De ver t rag ing in  de u i tvoer ing van de p ro jecten heef t  n ie t  

ge le id  to t  wach t l i js ten of  acute problemen .  

 

Vraag 13:  

Hoe komt het  da t  ondanks het  n ie t  (vo l led ig)  u i t voeren  van  deze act i v i te i ten er  toch g rote tekor ten 

zi jn  (voornamel i jk  Jeugdzorg) ? En da t  de u i tgaven voor  W MO zo afwi jk t  van de afge lopen ja ren?  

 
Antwoord:  
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De lasten voor de jeugdhulp en Wmo bestaan g rotendeels  u i t  u i tgaven voor de door zorgaanbi e-

ders  ge leverde zorg aan  c l iënten.  De omvang h iervan word t  bepaald door de behoef ten  van de 

inwoners.  Het  bet ref t  ‘open e inde regel ingen ’.  In  de toe l icht ing in  de jaarrekening is  aangegeven 
wat van inv loed is  geweest  op het  sa ldo voor  2017.  

De u i tgaven Wmo zi jn  ten opzichte van  2016 en eerder  toegenomen door  toename van de vraag,  

inzet  van mee r spec ia l is t ische begele id ing en de  dal ing van de e igen b i jd rage.  De u i tgaven voor 

de jeugdhulp zi jn  toegenomen door toename van vraag,  met  name b i j  de middelgro te en k le inere  

zorgaanbieders .   

 

De act iv i te i ten waarnaar  u verwi js t  welke n ie t  vo l led ig u i tgev oerd zi jn ,  zi j n  de pro jecten u i t  het  

u i tvoer ingsprogramma van het  Soc iaa l  be le idskader.  Di t  bet ref fen innova t ieve pro jecten d ie  b i j -

dragen aan de t ransformat ie  in  het  soc iaa l  domein.  Het  n ie t  vo l led ig u i tvoeren van deze pro jec t -

mat ige act iv i te i ten heef t  n ie t  to t  gevolg da t  burgers  geen hulp en onders teuning kr i jgen.  Het  heef t  

echter  wel  to t  e f fec t  dat  deze hulp en ondersteun ing minder snel  innoveer t  a ls  bedoeld en d i t  kan 

inderdaad ef fecten  hebben voor de beheers ing van de hoogte van de  u i tgaven.   

 

Vraag 14:  

Het  verheugd de PvdA zeer dat  in  ieder  geval  de  gemeenteraad voor  haar u i tgaven b innen de  b e-

grot ing is  gebleven.  Di t  i s  waarschi jn l i jk  a l leen het  geval  omdat  de beantwoord ing van de  ve le 

gedeta i l leerde en ind iv iduele vragen van voornamel i jk  1  f ract ie  n ie t  b i j  de gemeenteraad in  reke-

n ing worden gebracht .  Is  er  en ig z icht  op de  kosten d ie  deze vragen met  z ich meebrengen?  

 
Antwoord:  

In  2015 is  naar aanle id ing van een aangenomen raadsmot ie  de t i jdbesteding voor de toe n-

mal ige ar t .  26 vragen (nu ar t .  42 -vragen) gedurende een hal f  jaar  aan de  beantwoord ing van 

elke vraag toegevoegd.  Ui te indel i jk  b leek dat  er  in  deze hal f jaar  per iode ca.  €  50.000 aan 

sa lar iskosten benodigd was voor de beantwoord ing van de raadsvragen.  Een en ander is  

met  inbegr ip  van een overzicht  van  de raadsvragen per  f ract ie  in  november 2015 besproken 

in  het  pres id ium. Het  aanta l  ar t .  42  vragen is  over igens s inds 2015 zeker n ie t  gedaald.  

 

Vraag 15:  

Het  verbaast  de PvdA dat  de Gr i f f ie  een  act iv i te i t  wordt  genoemd b innen het  programma Bestuur  

en Ve i l igheid.  W elke spec i f ieke act iv i te i ten ,  naas t  aans lu i ten b i j  het  genoemde Open Data -

pro ject ,  voer t  de Gr i f f ie  u i t  om het  ver t rouwen in  de pol i t iek  (s lechts  25% in  2016 vo lgens de tabe l  

op b lz.  138) te  verbeteren?  
 

Antwoord:  

In  2017 is  gewerkt  aan vergrot i ng van de  t ransparant ie  van de raad,  waarb i j  o .a .  gedacht  moet  

worden aan het  rechts t reeks u i tzenden van  de commiss ievergader ingen.  Di t  naast  de  rechts t ree k -

se u i tzendingen van de raadsvergader ingen,  wat  a l  geru ime t i jd  het  geval  is .  Ook is  gewerkt  aan  

zich tbaarheid  op de websi te ,  waar burgers  in  het  arch iefbestand de vergader ingen van raad  en 

commiss ie nu goed in  beeld en gelu id  kunnen vo lgen.  Daarnaast  zi jn  de agenda ’s  met  s tukken 
van de vergader ingen goed en op eenvoudige wi j ze  op iBabs te  raadplegen en z i jn  de agenda ’s  
ook v ia  de gemeentepag ina te  raadplegen.  Het  betref t  h ie r  u i tbouw van een reeds ingezet te  act ie  

van de gr i f f ie  om de  raad beter  in  pos i t ie  te  brengen en meer zichtbaar  en kenbaar te  maken.  In  

afwacht ing van een  n ieuwe v is ie  m.b. t .  he t  funct ioneren van de gr i f f ie  met  name op communicat ie f  

gebied en de komst  van een n ieuwe gr i f f ier ,  zi jn  in  2017 voora lsnog geen n ieuwe act iv i te i ten  ter  

hand genomen.  
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VVD  

 

Vraag 1:  

Pagina 13:  Er  wordt  5 ,8 mi l joen Euro aan opbrengsten van de verkoop van graf rech ten in  een 

voorzien ing gestor t .  Met  terugwerkende kracht .  Tot  hoe ver  gaa t  dat  te rug?  

 
Antwoord:  

Van a l le  lopende par t icu l iere graven/grafke lders /urnen n issen (5.956) per  1  januar i  2017 is  

de gemiddelde  rust termi jn  nog 13 jaar .  Z ie  voor verdere u i twerk ing de beantwoord ing van  

vraag 16 van West landvers tandig.  

 

Vraag 2:  

Pagina 13:  Gevolgen asbestbrand.  Er  wordt  0 ,8  mi l joen Euro ext ra  gesto r t  in  een voorzien ing  voor 

de onzekerheid van de vorder ing met  be trekk ing to t  de asbestbrand  in  Water ingen.  Burgemeester  

V.d.  Tak heef t  eerder  meermalen aangegeven dat  ge lden terug  zouden komen door aansprakel i j k -

he idsste l l ing.  W at  is  de s tatus en verwacht ing  van het  terugvorderen van de geleden schade (b e-

drag) .  

 
Antwoord:  

Z ie  beantwoord ing vraag  14 van West land Verstandig.  

 

Vraag 3:  

Zi jn  er  gebieden waar het  ‘vast ’  ge lopen is .  D.w.z.  z i jn  e r  bedien ingsgeb ieden van de gemeente 
(zo rg,  onderwi js ,  in f rast ructuur ,  d ienstver len ing)  waar de gemeente n ie t  aan haar taken hee f t  

kunnen vo ldoen ( is  een pol i t ieke vraag,  n ie t  voor  schr i f te l i jke vragen maar voor de verzamelco m-

miss ie  EFO.  

 
Antwoord:  

De d ienstver len ing is  n ie t  vast  ge lopen.  Wel  is  er  ver t rag ing  opgelopen in  de innovat ie  van 

de d ienstver len ing.   

 

Vraag 4:  

Pagina 17:  Kapi taa l las ten.  Er  s taa t  ‘ res terende s te lpost  (c .q .  nog  in  te  vu l len) ’ .  W at  wordt  h ier  
bedoeld.  Dat  er  nog dekk ing gevonden moet  worden?  

 
Antwoord:  

Op pagina 171  van de jaars tukken is  d i t  nader toegel icht .  In  het  CWP 2015 -2019 is  een 

s te lpost  s turen op kapi taa l las ten opgenomen.   Achtergrond b i j  de s te lpost  is ,  dat  so mmige  

invester ingen vanwege externe factoren  u i t lopen of  achterb l i jven in  de  p lanning ondanks de 

s tur ing op de f inanc ië le  p lanning.  Veela l  is  n ie t  vooraf  te  bepalen welke invester ingen d i t  

prec ies betref t .  Daarom is  gekozen voor  de werkwi j ze  met  deze s te lp ost .  Deze wordt  jaa r -

l i jks  geactual iseerd in  de zogenoemde investe r ingsrapportage (onderdeel  jaarrekening) .  De 

prakt i jk  leer t  dat  de s te lpost  s teeds word t  gereal iseerd.  

 

Vraag 5:  

Pagina 19 en verder :  Hier  word t  de s tatus,  de toestand zoals  deze op d i t  moment  is ,  weergegeven 

(k leuren) .  Daarnaast  is  ook de t rend (waar  komen we vandaan,  wat  is  de  verwacht ing gezien de 
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nu bekende ontwikkel ing)  be langr i jk .  Zeker voor a l  dan n ie t  te  nemen maatregelen.  Is  da t  moge-

l i jk ,  eventueel  b i j  een vo lgende jaarrekening?  

 
Antwoord:  

Het  betref fende fo rmat  wordt  voor  opname in  de  jaars tukken aangere ik t  door de prov inc ie .  

Er  wordt  zo veel  a ls  mogel i jk  naar gestreefd  om de verwachte on twikkel ingen en t rends te  

schetsen in  de  ru imte voor toe l icht ing in  he t  betref fende format  in  de jaars tukken.  Daa r-

naast  wordt  –  om de raad zo goed mogel i jk  mee te  nemen in  de ontwikke l ingen –  in  het  na-

jaar  in  de ProRap gerapporteerd over  de afwi jk ingen in  de scores b i j  de verschi l lende d o-

meinen waar he t  In terbestuur l i jk  Toezicht  ( IBT) betrekk ing op heef t .   

 

Vraag 6:  

Pagina 21:  Arch ief  en in format iebeheer in  de gemeente op orde - -> o ran je - -> ‘e r  z i jn  act ies  in  
gang geze t ’ .  W elke maatregelen heef t  he t  co l lege genomen en zi jn  d ie  afdoende?  

 
Antwoord:  

Niet overgedragen archieven  

De overgang naar d ig i taa l  werken is  een  grote verander ing geweest  voor  de organisat ie .  In  

het  'Verbeterp lan in format iebeheer 2018 '  worden  voors te l len gedaan om het  arch iefbewus t-

z i jn  te  bevorderen en om in format iever l ie s  te  voorkomen.   

Overgedragen archieven  

De geconstateerde  achters tand in  het  in  de vere is te  s taat  brengen van  de b l i jvend te  bewaren 

arch ieven b l i jk t  grote r  dan in  2016 ingeschat .  Di t  bet ref t  een kerntaak waarvoor in  2018 een b e-

werk ingsplan wordt  opgeste ld .   

 

Vraag 7:  

Pagina 30:  Ui tvoer ing energ iet rans i t ie .  Er  worden  d iverse a l ternat ieven genoemd, echter  lezen wi j  

geen ‘ restwarmte ’ .  W at  is  het  s tandpunt  van het  co l lege ten aanzien van restwarmte?  

 
Antwoord:  

Het  co l lege heef t  a l t i jd  opengestaan voor (duurzame) b ronnen d ie  b i jdragen aan het  s lagen 

van de energ iet rans i t ie .  Voor wat  betre f t  res twarmte u i t  het  Rot terdamse havenc luster  heef t  

het  co l lege in  het  ver leden een aanta l  u i tgangspunten vastgeste ld :  

-  rea l iseren van een open net  waar meerdere  bronnen op kunnen invoeden;  

-  technisch moeten zowel  geothermie a ls  industr ië le  restwarmte  kunnen invoeden;  

-  er d ient  een vr i j e  warmtemarkt  te  worden gereal iseerd;  

-  de warmterotonde moet  perspect ie f  b ieden dat  op termi jn  a l leen duurzame bronnen 

kunnen leveren;  

-  het  aan te  leggen warmtenet  d ient  zodanig te  worden aangelegd dat  het  gehele Wes t-

land kan worden voorzien van warmte om zo vee l  mogel i jk  tu inders  gebru ik  te  ku n-

nen la ten maken van res twarmte ( leve l  p lay ing f ie ld) ;  

-  lever ing van C02 d ient  zeker  te  zi jn  geste ld .   

-  Voor en door tu inders .   

Sinds bekend is  geworden dat  de Tr ias  zandsteenlaag op de locat ie  van  de boor locat ie  aan  

de Lange Broekweg n iet  geschik t  is  voor  warmteproduct ie ,  is  West land zich meer gaan r ic h-

ten op de lever ing van  restwarmte u i t  het  Rot terdamse havencomplex.  Het  co l lege r icht  zich 

voor het  ha len van de  energ iet rans i t ie  doels te l l i ngen op aans lu i t ing op het  reg ionale war m-

tenet  zoals  dat  door de Warmteal l iant ie  wordt  ontwikkeld.  De  focus voor  West land l ig t  daa r-
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bi j  op het  organiseren van de af zet  van restwarmte in  West land waarb i j  de genoemde u i t -

gangspunten le idend zi jn .  

 

Vraag 8:  

Pagina 50:  Toer isme en recreat ie .  Een gewens t  resul taat  is  ‘p la t form recreat ie  en toer isme’ .  Dat  
i s  goed,  maar wat  is  het  verwacht te  ef fect  ( is  het  resul taat  van het  neergezet te  p la t form)  op de 

loka le economie (n ie t  a l leen f inanc iee l ,  ju is t  ook economische ontwikkel ing)  van  d i t  p la t form?  

 
Antwoord:  

St icht ing Bezoek West land  is  opger icht  om een duurzame en  s t ructure le  b i jdrage te  leveren  aan 

het  economisch wel zi jn  van West land door het  verwerven van inkomsten  van bui ten en het  cr e-

eren van banen.  

  

De ondernemers van de toer isme,  horeca en recreat iebranche vormen de bas is  van Bezoek Wes t-

land.   Ju is t  door deze  par t i jen samen te  b rengen,  kunnen zi j  e lkaar  vers terken  in  het  p roductaan-

bod en het  gebied beter  op de kaart  zet ten .   

  

Het  verwacht te  ef fect  van de s t icht ing op de loka le economie is  da t  er  meer (dag) toer is ten he t  

West land zu l len  bezoeken,  langer zu l len b l i jven,  vaker zu l len  terugkomen en hun  tevredenheid 

zu l len delen  met  derden.   

Di t  a l les  zorgt  voor  werkgelegenheid,  omzet  en het  b iedt  een duide l i jk  vest ig ingsk l imaat  voor  o n-

dernemers.   

Verder  zorgt  Bezoek West land  voor een bete re  zichtbaarheid van de toer is t ische en recreat ieve 

voorzien ingen.   Di t  heef t  inv loed op de omvang en het  gebru iksrendement  van de voorzien ingen 

wat  weer b i jdraagt  aan een f i jn  woon- en leefk l imaat  voor  de inwoners.   

  

De verwacht ing is  dat  de  s t icht ing de komende t i j d  nog za l  groeien in  het  aanta l  par tners .   Door-

dat  er  ook een aanta l  g lastu inbouw gere la teerde  bedr i jven par tner  zi jn  van de s t icht ing za l  de 

samenhang tussen toer i sme en g lastu inbouw worden vers terk t .  

West land heef t  verder  nog vo ldoende mogel i jkheden om zich op  recreat ie f  en toer is t isch gebied  te  

ontwikkelen  en de s t icht ing  za l  h ie r  aan kunnen b i jdragen.  

 

LPF  

 

Vraag 1:  

We zien een re la t ie f  hoge s t i jg ing van  het  sa lar is  in  2017 ten opzichte van 2016 van de voormal ig  

gemeentesecretar is ,  de heer van Beek.  Kunt  u  toe l ichten waar  d i t  verschi l  in  z i t  en wat  de onder-

l iggende redenen h ie rvan zi jn?  

 
 

 

 

Antwoord:  

Er  zi jn  dr ie  componenten d ie  de s t i jg ing verk laren:  

1 .  Invoer ing van het  Ind iv idueel  Keuzebudget  (bundel ing van vakant ie toes lag,  e indejaarsu i tker ing  

en levens looptoelage) in  2017,  waardoor iedere medewerker  éénmal ig  7  maanden vakant ie toe-

s lag “ext ra ” u i tgekeerd k reeg;  
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2.  In  2017 is  er  een  cao loonsverhoging doorgevoerd,  1% over he t  sa lar is  per  01 -08-2017 en 

0.5% verhoging  van het  IKB per  01 -12-2017;  

3 .  Daarnaast  is  e r  conform een co l legebes lu i t  u i t  2017 sprake van e en ind iv iduele be lon ing,  

waarover wi j  in  verband met  p r ivacy redenen geen inhoudel i jk  in format ie  vers t rekken.  

 

Vraag 2:  

Kunt  u  ons de jaarrekeningen/vers lagen vers t rekken van de deelnemingen? W egens het  fe i t  dat  

de belangen van de gemeente in  deze deelnemi ngen op d i t  moment  n ie t  te  contro leren zi jn .  

 
Antwoord:  

In  de paragraaf  Verbonden Part i jen is ,  overeenkomst ig  de door de raad en het  BBV geste lde 

r icht l i jnen,  in format ie  opgenomen over het  f inanc iee l  be lang dat  de gemeente in  deze par t i j -

en heef t .  Daarb i j  i s  ook in format ie  u i t  de  jaarrekeningen van verbonden par t i jen gebru ik t .  

Voor sommige verbonden par t i jen geldt  dat  de jaarrekening ten t i jde van het  opste l len van 

de paragraaf  nog n ie t  was vastgeste ld .  Na vasts te l l ing van desbetref fende  jaarrekeningen 

zu l len de re levante bedragen a lsnog worden verwerkt  in  de  paragraa f  Verbonden Par t i jen 

van de Programmabegro t ing 2019 -2022.  

Tevens geldt ,  dat  de  jaarrekeningen van de p r ivaatrechte l i jke verbonden par t i jen na vas t -

s te l l ing,  worden gedeponeerd b i j  de Kamer van Ko ophandel  en op de e igen websi te  gepubl i -

ceerd.   

 

Vraag 3:  

In  het  jaarvers lag  zi jn  we een s terke dal ing met  betrekk ing to t  het  aanta l  gebouwde woningen per  

1000 in  2015,  wat  is  de verwacht ing hoe d i t  z ich  heef t  ontwikkeld in  2016 en 2017?  

 
Antwoord:  

In  2016 en 2017 zi jn  in  verhouding to t  2015 ongeveer twee maal  zoveel  woningen opgel e-

verd,  dus de verwacht ing is  dat  de ind icator  s t i j g t .  

 

Vraag 4:  

Pagina 55:  b i j  he t  programma Economische en Ruimte l i jke Ontwikkel ing  zien we een g root  ver -

schi l  tussen begrote en gereal iseerde baten  en las ten in  2017.  Voornamel i jk  door Bouwgronde x-

p lo i ta t ie .  Hoe is  d i t  verschi l  te  verk laren?  

 
Antwoord:  

Op pagina 58  word t  het  verschi l  nader toegel icht .  Voorts  wordt  verwezen naar de bean t -

woord ing op v raag 2 GBW. 

 

Vraag 5:  

Pagina 121:  Kan de gemeente aangeven wat  de Accountmanagement  heef t  b i jgedragen in  de a f -

ge lopen per iode,  door m iddel  van b i j v.  KPI ’s?  

 
 

Antwoord:  (deel  u i t  e indrapportage CWP)  

Plan van Aanpak Strateg isch account  management :  

 Strategisch accountmanagementp lan  is  ontwik ke ld en goedgekeurd door het  Col lege van B 

&W 
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  Accountmanagement  van 80 geselecteerde en gevest igde topbedr i jven i s  gereal iseerd,  a c-

countp lannen zi jn  opges te ld  en vragen van bedr i jven zi jn  opgevolgd   

 

Market ing /communicat ie :  

  Samenwerk ingsovereenkomst  S t icht ing West land Market ing is  ondertekend en een geza-

menl i jk  marcomplan voor gebiedsmarket ing en pos i t ioner ing van WHC/GHC is  ontwikkeld 

en opgevolgd.  

  In  samenwerk ing met  West land Market ing is  in  2017 een websi te   

      www.west landhort ibus iness.com) ontwikkeld ,  d ie  ger icht  is  op  in ternat ionale bedr i jven en 

zaken doen met  het  West land s t imuleer t ,  vest ig ing en innovat ies  fac i l i teer t  en jong ta lent  i n-

sp i reer t .  

  Een Publ iek -Pr ivaat  Rode Loper Team is  inger i cht  met  communicat iemiddelen en heef t  a c-

t ie f  West land en haar bedr i jventerre inen  nat ionaal  en in ternat ionaal  gepos i t ioneerd op 

beurzen  en onl ine.  

 

Accountmanagement / innovat ie /verb ind ing  

 Verbindende projecten op het gebied van branding, aantrekken en faciliteren van start ups en talen-

te  ’The Westla d Tale t A ade y’/ u Horti Heroes  e  ross over proje te  et het edrijfsleve  
zijn opgestart met vliegwielfinanciering van de gemeente om het vestigingsklimaat te verbeteren en 

nieuwe werkgelegenheid te creëren.  

Voor de doorontwikkel ing van Hort i  Heroes  is  ook 1,5 Mio.  f inanc ier ing toegezegd door het  

bedr i j fs leven op bas is  van een gedeta i l leerd  bus iness -  en f inanc ier ingsplan.  

Dit  ge ldt  ook voor het  crossover  pro ject  Vers+ (nutr iënten en n ieuwe verd ienmodel len)  en 

branding v ia  1 merk Dutch Greenhouse Del ta  waaraan het  bedr i j fs leven f inanc iee l  en in  

k ind b i jdraagt .  
 

Vraag 6:  

We zien een grote  s t i jg ing van he t  aanta l  meld ingen vanui t  het  W est land r icht ing Bureau  Hal t ,  

heef t  de gemeente h ie r  een verk lar ing voor?  

 
Antwoord:  

Dit heef t  te  maken met  in terne aandacht b innen de pol i t ieorganisat ie voor de mogeli jkheid  

voor  het doorverwijzen naar Hal t .  

 

Vraag 7:  

Pagina 140:  G10.  Kunt  u  ons een spec i f icat ie  geven van de 342K onder de post  voorzien ing 

wachtgeld wethouders?  
 

Antwoord:  

De hoogte van de voorzien ing wachtgelden wethouders word t  bepaald door een deel  van de  opge-

bouwde wachtgeldrechten van de zi t tende wethouders en de opgebouwde wachtgeldrechten  van 

de reeds afget reden en/of  n ie t  herk iesbare  wethouders.  

Als  gevolg van twee n ieuwe verp l icht ingen d iende een s tor t ing in  de voorzien ing  p laats  te  v inden 

van ca.  €  0,4 mln.  Daarnaast  is  er  sprake van enkele k le inere mutat ie s waardoor geen o f  minder 

aanspraak word t  gedaan op wachtgeld.   

 

Vraag 8:  

http://www.westlandhortibusiness.com/
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Pagina 150:  W e zien een s t i jg ing van  de inhuur  Exte rnen.  11,8% ten opz ichte van 8 ,7%. Hoe is  d i t  

te  verk laren en verwacht  de gemeente id  a ls  inc identeel  o f  a ls  s t ructu ree l?  

 
Antwoord:  

Ten opzichte  van 2016 i s  de externe inhuur  toegenomen.  Di t  houd t  voornamel i jk  verband 

met  het  aantrekken van de economie,  waardoor de vraag b i j  verschi l lende organisat ieonde r -

delen weer g roter  word t .  Daarb i j  merken  we da t  de door de raad geste lde kaders voor zowel  

tar ie f  a ls  t i jdsduur  soms belemmerend  werken .  Vandaar ook de aankondig ing in  de Kadern o-

ta  2019 dat  co l lege g raag met  de raad in  gesprek gaat  om te bezien hoe,  passend b innen de 

doels te l l ing d ie  de raad  wenst  te  bere iken,  e .e.a .  meer e igen t i jds  kan worden gemaakt .  

 

Vraag 9:  

B i j  de paragraaf  lopende invester ingen zien we een negat ie f  sa ldo van 6 ,7 Mi l joen met  betrekk ing  

to t  gebiedsontwikkel ing Boomawater ing BCF, kunt  u  h ier  een  toe l icht ing/verk lar ing  op geven?  

 
Antwoord:  

Het  invester ingspro ject  Boomawater ing is  gestar t  met  een door  de raad goedgekeurd en 

vastgeste ld  krediet  voor  de u i tgaven (€ 25.053.158) enerzi jds  en voor  de  inkomsten (€ 
17.792.158) anderzi jds .   

De a lgemene b i jdrage van de gemeente bedraag t  €  7.261.000 (h et  verschi l  tussen het  kre-

diet  u i tgaven en kredie t  inkomsten).  Deze gemeente l i jke b i jdrage bestaat  u i t  €  7 .228.000  u i t  
de bestemmingsreserve (door de raad vastgeste ld  op 26 -01-2010) en € 33.000 u i t  de be-

stemmingsreserve FES-pro jecten.  Het  negat ie f  sa ldo va n € 6,7 Mi l joen va l t  b innen de b i j -
drage van € 7,2 Mi l joen  d ie  de gemeente a l  b i j  vasts te l l ing van het  kred iet  heef t  ingecalc u-

leerd.  

 

Vraag 10:  

Pagina 181:  W at  is  de reden dat  men geld ont t rekt  voor  Masterp lan Dig i ta l iser ing vanui t  de B e-

stemmingsreserve Afval ,  daar d i t  een  ‘bestemmings ’  reserve  betref t?  

 
Antwoord:  

Aan deze ont t rekk ing l ig t  het  raadsbes lu i t  van  6 november 2014 ten g ronds lag.  Het  g ing  

h ierb i j  over igens om het  vr i j  besteedbare deel  b innen deze  reserve.  

 

Vraag 11:  

Pagina 187:  Ris ico ’s  2  t /m 6 zi jn  samengevoegd,  kunnen deze  a lsnog vers t rekt  worden?  

 
Antwoord:  

Een spec i f icat ie  van het  (geheime) r is icoregis te r  is  in  apr i l  aan de raad vers t rekt .  De r is i -

co ’s  2 t /m 6  maken daar deel  van u i t .  

 

 

 

Vraag 12:  

Pagina 207:  Kunt  u  een  toe l icht ing/spec i f icat i e  geven op de ext ra 5  FTE m.b. t .  Cent ra le  Inkoo p-

funct ie?  

 
Antwoord:  
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In  2016 is  gebleken dat  de inkoopfunct ie  verdere  profess ional iser ing behoefde.  Bi j  de  org a-

n isat ie -aanpass ing is  de  Inkoopfunct ie  daarom gecentra l iseerd.  Het  n ieuwe inkoopteam is  

s inds september 2017 op s terk te.  Di t  le id t  to t  ve rbeter ing van he t  vo lgen  van de ju is te  i n-

koopprocedures en het  rechtmat ig  inkopen.  Zoals  in  de voetnoot  s taat  b i j  de tabel  op pagina  

207 gaat  het  b i j  de 5 FTE om act iv i te i ten d ie  deels  door externen en/of  versn ipperd in  ande-

re  funct ies  werden u i tgevoerd.  Het  budget  voor  deze f te ’s  was daarmee reeds beschikbaar 
zodat  e r  sprake is  van een budget ta i r  neutra le  doorvoer ing .  

 

Vraag 13:  

Pagina 221:  Hoe verk laar t  men de gro te s t i jg ing van het  vreemd vermogen b i j  deelneming OHNW  

in 2017? 

 
Antwoord:  

Bi j  ONW BV is  sprake van een s t i jg ing van het  v reemd vermogen met  € 0,02 mi l joen.  Deze 
st i jg ing heef t  bet rekk ing op de nog te  beta len bedragen met  bet rekk ing to t  inzet  van pers o-

neel  vanui t  de gemeente  en BNG Gebiedsontwikkel ing B.V.   

Bi j  ONW CV is  sprake van een dal ing van het  vreemd vermogen met  € 4,1 mi l joen.  Deze 
dal ing heef t  onder meer betrekk ing op een ver lag ing van de schulden aan  krediet ins te l l i n -

gen mede a ls  gevolg door een afname van de  voorraden door  verkopen in  2017.  

 


	1.1 Er is grote belangstelling voor het World Horti Center sinds de opening op 7 maart 2018 getuige de vele internationale delegaties die een bezoek brengen aan het WHC en geïnteresseerd zijn in de samenwerking zoals deze binnen het WHC is vormgegeven...
	1.2 Er wordt door de gemeente niet financieel bijgedragen aan het onderwijs in het WHC. Wel is er in 2017 een incidentele subsidie beschikbaar gesteld van € 30.000 (2017 € 10.000 en 2018 € 20.000) aan het LDE Centre for Sustainability (samenwerking va...

